BARRYMORE – Fr. E Barry


BARRY  OF  DUNDULLERICK.
(Pages 139 – 214 in the book)
This family is descended from Redmond Buoy Barry, second son of David Oge Barry, of Rahanisky, alias David fitzDavid Barrie Roe, third son, and eventually representative, of David Downe Barrie Roe, Lord of Ibawne. In 1556, at the settlement of the Barrymore and Barryroe manors and lands, David fitzDavid Barrie Roe and the heirs male of his body had a remainder to the Barrymore manors and lands after James fitzJohn Barrymore, Lord Barry; James fitzRichard Barry Roe, Lord of Ibawne, and Richard fitzDavid Barrie Roe and the heirs males of their
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bodies, and before the heirs general of James fitzJohn Lord Barry; and a remainder to the Ibawne manors and lands after James fitzRichard Lord of Ibawne, and Richard fitzDavid Barrie Roe, and their heirs males; and before James fitzJohn Lord Barry and his heirs males, and the heirs general of James fitzRichard, Lord of Ibawne. After the death of James fitzJohn, Barrymore Lord Barry without male issue, and the death of Richard fitzDavid Barrie Roe without any issue, David fitzDavid Barrie Roe was next in succession to the Barrymore and Barryroe estates after the actual occupant, the said James fitzRichard, then Viscount Buttevant, and his issue male, which became extinct in the regular line "at the death of Henry Earl of Barrymore, and now consists solely of the Smith Barries.
In 1576-1577, David fitzDavid Barrie Roe, then designated David Oge Barrie, acquired the castle of Rahanisky and eight or ten thousand acres of good land, which were erected into the manor of Robertstown for his great-grandson, David Oge Barry, on the 18th of February, 1638. To all appearance that estate was bestowed by James fitzRichard, Vis​count Buttevant, on his first cousin in reward for the latter's non-prosecu​tion of his right to the barony of Ibawne, as representative of both his elder brother, Redmond, and his father, David Downe, the two last legitimate Lords of Ibawne. David Oge, of Rathenuskye, was attainted and slain at the time of the rebellion of James FitzMorris, slain 18th August, 1579; so says the "Survey of Honours and Forfeited Lands by Gerald Earl of Desmond and others," 26 Elizabeth (1584).
David fitzDavid, alias David Oge Barrie, of Rahanisky, had four sons:
(1) Richard Barry, who inherited his father's estate, and was great-grand​father of Edmond Barry, who lost it by confiscation in the reign of William of Orange, and died apparently without issue;

(2) Redmond Buoy, ancestor of the Barries of Dundullerick, who, to all appearance, on the death of the said Edmond Barry, in or shortly after the year 1710, became senior representative in the male line of the Barries of Rahan​isky, the Barrie Roes, Lords of Ibawne, and the Barrymores, Lords Barry of Olethan; 
(3) David, who may have been Barry of Dundullerick, father of Philip fitzDavid Barry, of Muckross, who, by his will dated 1639, nomi​nated and appointed his "loving cozen, Mr. David Oge Barry, of Robertstown," an executor and overseer of his wife, Cate Ni Richard, and of his children. Captain John Oge Barry, of Dundeady Castle (second son of John Barry, of Liscarroll, fifth son of James fitzRichard, Viscount Butte​vant), plundered the inhabitants of Ibawne and Barryroe, and sent the plunder to the house of his aunt, Kate Barry, widow, at Muckross. So state depositions preserved in Trinity College, Dublin, relating to the Irish rebellion of 1641. 

Possibly, too, Philip FitzDavid's wife, Cate Ni Richard, that is, Cate, daughter of Richard, was a daughter of Richard
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fitzDavid of Rahanisky and Robertstown, and her husband not otherwise a connexion of the Rahanisky Barries.
(4) Thomas, who may have been the Thomas FitzDavid Oge Barry of Rathvillek who had a pardon in fiant of Elizabeth, No. 5618.

An inquisition was taken at Mallow on the 24th of April, 1605, re​garding John Oge Fitzgibbon, alias White Knight, deceased. Therein the jurors find that Thomas fitzDavid Oge Barry did produce before them one deede of feoffment bearinge date the Monday after the feast of St. Marten, the bishop and confessor, in the twenty-fourth year of the reign of Henry VI., late King of England, made by and from John fitzRichard fitzPatrick fitzMathew Condon, some tyme Lord of Leitrim and Monuvaune, unto Thomas fitzRedmond fitzWilliam Condon, of Marshallstown, in the county of Cork, conteyning two ploughlands and one wood, commonly called Carraghgorran, buttinge, meared, and bounded as in the said deed is specified, the said wood being parcel of the Kiltymabins aforesaid, by which deede the said Thomas fitzDavid Oge Barry as well for and in behalf of Ellen Condon, his wife, as for the rest of her sisters aldeadyed as coheirs, etc.
When the four sons of David Downe Barry Roe, Lord of Ibawne, had been defeated, and the first and fourth slain by their first cousin, James fitzRichard Barry Roe, afterwards Viscount Buttevant, the second Richard, and the third, David, fled to the Earl of Desmond.  Afterwards, Richard was murdered, and thereupon David, whose wife was a sister of John Laidir Barry, of Lemlara, absconded, leaving his four sons to be reared at Lemlara.    
In youth  the elder two, Richard  and Redmond Buoy, that is Redmond the sallow or the yellow-haired, took military service with Sir Cormac MacTeige MacCarthie, Lord of Muskrie, in com​pany with whom and many of his kinsmen and followers they had a royal pardon on the 8th of May,  1573, as Richard fitzDavid Barry, of Ballygarvan, and Redmond bwy MacDavid Barry, of Curraghylombardy, yeomen.  On the 30th of September, 1574, in company only with gentle​men from the baronies of Imokilly and Kerrycurrihy, their father and themselves had royal pardons as "David Oge Barry of Bakyn Rea, Richard fitzDavye of Ballygarvan, and Redmond bye fitzDavye of same, all in same county, gentlemen."  

On the 21 November, 1776, in a pardon to Sir Cormac MacTeige, of Blarney, county Cork, knt, and his followers, the elder brother appears as Richard MacDaa Oge Barrie, of Ballygarvan, horseman; but on the 6th of September, 1577, though grouped with MacCarthies, the younger brother appears as Remund McDavid Barry? of Rathinysky, gentleman, he being no longer dependent on Sir Cormac MacTeige.  

On the 12th of the same month, their father had a royal pardon as David Oge Barry, of Rathynusky, gentleman, a fitting pro-
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vision having at length been made for him by James fitzRichard Viscount Buttevant, no doubt, at the urgent instance of Sir Cormac MacTeige through regard for Richard, who was one of Sir Cormac's three trustiest personal partisans, the three who were, as Sir Cormac's will says, "the men chiefly to be trusted in the behalf of my said heir, Cormac Oge." That provision consisted of 15 or 16 ploughlands.
Soon after, the chiefry or head rent of Knockraha was purchased by Redmond Bwy Barry from James fitzRichard's son and successor, David fitzJames, Viscount Buttevant. The case of Richard Earl of Barrymore against William Bassill, att. gen., in June, 1656, alleged and proved, inter alia, that: "David fitzJames Barry, Lord Viscount Buttevant, was in his lifetime seized of . . . and two ploughlands in Knockraha, in the barony of Barrymore, and county of Cork, in his demesne as of ffee. And being so thereof seized, the said David fitzJames Barry by his deed of ffeoffment and entail, dated the sixteenth day of October, 1582, did convey the last recited premisses to Redmond Boy Barry in consideration of twenty-four marks sterling paid by the said Redmond Boy Barry to the said David fitzJames, to have and to hold to the said Redmond Boy Barry, his heirs and assigns for ever, upon condition that whensoever the said David fitzJames Barry, Lord Viscount Buttevant, his heirs and assigns, should satisfy and pay unto the said Redmond Boy Barry, his heirs and assigns, the sum of twenty-four marks sterling, that then it should be lawful for the said David fitzJames Barry, his heirs and assigns, into the last recited premisses, with the appurtenances, to re-enter and the same to have again and enjoy as of their former right By virtue of which ffeoffment the said Redmond Boy Barry was seized of the last recited premisses with the appurtenances in his demesne of ffee, subject to the condicon of redempcon as aforesaid,"
On the 20th July, 1614, Redmond fitzJames fitzJohn fitzJames Barry, of P …., Lower Glanmire, by will disposed of the chiefry of Knock​raha. He died in 1616. According to an inquisition at Youghal on the 6th of October, 1585, James fitzJohn, of Pollekerrye, was in rebellion the 13th August, 1580, and was pardoned the 6th of August, 1581.
Redmond Bwy must have, transferred the chiefry of Knockraha to James fitzJohn or to Redmond fitzJames, or lost it by confiscation or otherwise, with Kilcor, in 1601. The occupants of Knockraha were a different family—John Barry of Knockraha, father of Richard Barry of Knockraha, father of John Barry of Knockraha, who died 11 April, 1637.
On the 3rd of June, 1584, Redmond Bwy and his brothers received a royal pardon for their share in the Desmond rebellion, as "Richard fitzDavy Oge  Barry, of Rahanesky, gentleman;   Redmond boy fitzDavy
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Oge Barry, of same, gentleman;  David Oge fitzDavid Barry, of same, gentleman; and Thomas fitzDavid Oge Barry, of same, gentleman."
On the 28th of March, 1594, the eldest of these four, Richard fitzDavid Oge Barry, of Robertstown, in the county of Cork, and of Rathinusky, in the county of the city of Cork, gentleman, settled his estates on himself for life, with remainder to his eldest son and the heirs males of his body, followed by similar remainders successively to his other seven sons, and to his three brothers, Redmond Bwy, David, and Thomas, with a final remainder to the feoffor's right heirs. The part in which Redmond is mentioned runs thus:—"And for the lack of such heirs males then to the use and behoofe and profitt of William fitzRichard Barry, eighth sonn to the said Richard fitzDavid, the feoffor, during the said William's life, and after his death to the use and behoofe of the heirs males of the body of the said William lawfully begotten, or to be begotten, and for want of such issue males, then to the use, profitt and commoditie of Redmond fitzDavid Barry, brother to the said feoffor, during his natural life; and after his death to the use and behoofe of the heirs males of the body of the said Redmond lawfully begotten or to be begotten; and for default of such heirs males, then to the use, behoofe, and commoditie of David Barry, second brother to the said Richard, the feoffor, during the said David Barry his natural life; and after his decease to the use and profit of the heirs males of the said David Barry his body lawfully begotten or to be begot​ten; and for want of such heirs males then to the use and behoofe of Thomas fitzDavid Barry, third brother to the said feoffor, during his natural life; and after his death to the use and behoofe of the heirs males of the body of the said Thomas lawfully begotten or to be begotten," etc.— Inquisition at Cork, 12 January, 1624, on Richard Barry.
According to tradition, the wife of Redmond Bwy Barry was Honora O'Brien, and their son's wife was a lady named Roche and akin to Viscount Roche, of Fermoy.
At the beginning of the seventeenth century, Redmond buoy was in possession of the two townlands of Kilcor, which he lost a first time through having harboured James fitzThomas Roe Fitzgerald, an outlawed Earl of Desmond.
On the 28 March, 1601, he had a royal pardon as Redmond buoy fitz​David Oge, of Killenecurrie, and on the 29th of May following, his son had a pardon as James fitzEdmond Buoy Barry, of Killynicurrie. Before and after the time of Redmond buoy, Kilcor belonged to the family of the late Cornelius O'Brien, of Kilcor, J.P. A pedigree of that family by "Mrs. Bridget Fitzgerald, alias Barry," alias Brighid na Senchas, opens thus: "Mortough O'Brien, of Duharrow, in the county of Clare [recte Tipperary], married the relation of David Lord Barrymore, from whom
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he purchased Kilcur, which was forfeited by Redmond Barry [Buoy] for harbouring the outlawed Earl of Desmond, and sold to the said Lord. Redmond, in some time after, claimed the property, and obliged O'Brien to fly for his life to the county of Clare, and there remain till death. His great-grandson, William, returned and recovered the lands, the title deeds being preserved by the faithful fosterer sewed up in her cloths . . . Mortagh, Morris, David, William." In that account the names Morris, David, William, are right, but Mortagh ought be Teige; and Redmond buoy Barry was not a predecessor of Teige, but a contemporary of David and William, and was supplanted by William. An inquisition taken at the King's Old Castle, in the city of Cork, on the 27th of July, 1627, says that Morris MacTeige O'Brien died seized of Killnacurra on the 2nd of November, 1553; that his son and next heir, David fitzMorris, then of full age, and married, entered into the premisses immediately on the death of the said Morris, and being thence seized of a fee, died on the 3rd of May, 1602; and that William is his son and heir, and was eighteen years old and unmarried at the time of his father's death." Among other discrepancies, that inquisition ignores Redmond buoy Barry, who was of Killnacurra in 1601, according to fiants of Elizabeth, and again in 1611-1617 according to pleadings in a chancery suit between him and William O'Brien in the years 1615-7.
William O'Brien there pleads that, about the year 1565, Killnicurry was taken from his grandfather, Morris MacTeige, by James Viscount Buttevant, and in 1614 was restored to William himself by David Vis​count Buttevant, but subject to a seven years' lease to Redmond buoy Barrie. 

On the 21st of May, 1617, William O'Brien gained a chancery suit for possession against Redmond buoy Barry, and that Redmond's son, James fitzRedmond Barry. The present writer was told by the late Cornelius O'Brien that a suit by his ancestor, William O'Brien, against David fitzDavid Oge Viscount Buttevant was left to the arbitration of the Earl of Cork and the Viscount Roche. Under their award, William O'Brien was in possession of Kilcor in 1622.
The woods of Kilcor, in which Redmond buoy Barrie had sheltered James fitzThomas, the last rebel Earl of Desmond, in 1601, were well thinned in 1611. At page 194, "Calendar Carew MSS-," 1603-1624, is: "A note of all such trees as are marked in the counties of Cork and Waterford for his Majesty's shipping by John Povey, ship carpenter, from the 4th of August, 1611, to the 10th of September following"; and in it this item: " In the Lord Barrie's [woods] of Killecurr, 900 [trees]."
The following are extracts from the enrolled chancery decree of the 21st May, 1617, in Roll 2, 3 James I.
A memorandum that, whereas a complaint was exhibited unto the
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Honourable Courte of Chancery before the Most Hon. Lord Chancellor and Courte by William O'Brien, plaintiff, against Redmond Boy Barrie and other defendants, the tenor of which bill and all others the pleadings is. . . Your suppliant, William O'Brien, of Ballymaccow, in the county of Corke, gentleman, saith that, whereas your said suppliant's grandfather, Morris MacTeige O'Brien, of Killincurry, in the said county, deceased, in his lifetyme was seized in his demeasne as of ffee of the two ploughlands in Killnicurry aforesaid by descent from his ancestors, who were seized thereof in their demeasne as of ffee tyme out of mynde, and the complainant's said grandfather being so seized, about fifty years since, one John Barrie, then constable to the Right Hon. James Lord Barrie, came with force and violence to Killincurry aforesaid, and beying there did forceably  and violently expulse and  throw  out your  suppliant's  said grandfather out of the possession of the premisses to the use of the said James Lord Barrie under coullor of a pretended tytle, that the said Lord Barrie did claime there out, and soone after the complainant's said grand​father died, and his sonne and heire, David O'Brien, who was father to this complainant, being but two years of age at the tiyme of his said father's death, made claime to the said lands within a year before the death of the said James Lord Barrie; but yet in regard that he was verie yong, and by reason of the heat of the continual warrs in that part at that tyme, could never procede in any legal course to come by his said right, and soe died about twelve years since; and then after his discease your suppliant being son and heir apparente unto his said late deceased father, who was but fourteen years at the tyme of his said father's death, made claime to the said two ploughlands by descent from the said Lord Barrie to prove and testify his right and title to the said two ploughlands of Kilnicurry aforesaid, whereupon the said Lord Barrie being well . . . . by the said testimonial! of witnesses, by his owne knowledge of the complainant's right, in discharge of his own conscience did, about June last, deliver the peaceable possession of the said lands unto your sup​pliant, and likewise did confess and by witnesses did certifie under his hand and seale that he had no right to the premisses, but that the right thereof is in your suppliant as aforesaid, as it may appear by the said Lord Barrie's acknowledgment, under his hand and seale, bearing date the 18th daie of June, anno 1614, to that effecte.  Yet, nothwithstanding the said acknowledgment soe it is, Right Honourable, that one Redmond Boy Barrie and James fitzRedmond Barrie, sonne to the said Redmond, of Illainasbuig [i.e., Bishop's Island], in the said county of Cork, gentlemen; Teige O'Helie, William O'Clongonie   Conor    ....    Feardoroghy O'Donnell, Donnell MacWilliam, Conhor O'Donnaghy,  tenants to the said Redmond, and James, of the premisses, pretending some title for a
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fewe years yet to come from the said Lord Barrie, did afterwards with the like force and violence dispossess your complainant out of the said two ploughlands of Killnicurry aforesaid, and most wrongfully and contrarie to all law, equity, and justice doth detayne and keep the same from your suppliant to his great prejudice and disinheritance. Now, forasmuch as your suppliant hath no indefference of jurors in the said countie of Corke wheareby he might bring his actione against the said defendants at common law for the premisses by reason of the countenance and alliance of the said defendants, and your suppliant's wante of means and favoure, and that he hath no witnesses nowe living to prove his title, but hopeth the defendants will confess to the same upon their oathes, wheare-fore your suppliant humbly praieth that your Lordship would be pleased to graunt his Majesty's most gracious writt of subpena to be directed to the said defendants requiring them theareby under a certaine paine thearein to be lymited and at a certain date to appeare before your Lord​ship in the high courte of Chancerie to answer the premisses, and then and theare your Lordship to take such further order thearein for your sup​pliant's relief such as to your Lordship shall be thought meete, and he shall praie.
The answeare of James fitzRedmond Barrie, one of the defendants, to the bill of complainte of William O'Brien, of Ballimacowe, complainante. The said defendant takeing at all tymes all advantages of excepcons to the manifold defects of the said bill, for answeare saith—that the Right Honourable David Lord Barrie, Viscounte Buttevante; Andrew Barrett, of Ballinwillin, in the countie of Corke, gent, and George Meagh, of Rahinduffe, in the said county, gent., by their deede indented bearing date the first daie of April, in the 9th yeare of the raigne of our soveraigne Lord King James of England, Ffrance, and Ireland, betwixt the said Right Honourable David Lord Barrie, Viscounte Buttevante; Andrewe Barrett, of Ballincolley, and George Meagh, of Rahinduffe, of th' one parte, and Redmond Boy Barrie, of Killnicurrie, in the said countye, gent., of th' other parte, for diverse consideracons did demise, graunte, and to fearme, let unto the said Redmond Barrie the two ploughlands in Killincurrie, in the bill mentioned by the name of all that the towneland, meddows, pastures, fleedings, boggs, moores, woods, etc, conteyning by estimation two ploughlands, for the tearme of seaven yeares from the feaste of the Annunciation of the Blessed Ladie the Virgin Marie last past before the date, of the said deede, with a general covenante of the said Right Hone. Lord Barrie to warrant and defend the premisses unto the said Redmond and his assigns against all manner of persons what​soever as by the said deede, amongst other things more fullie doth and maie appear by virtue wheareof the said Redmond Barrye entered and
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was possessed, and this defendant and the other defendants by the commande or under the interest of the said Redmond Barrie did enter and occupy the said two ploulands in Killnicurrie in the bill mentioned, and this defendante saith that an agreement between the Lord Barrie and the complayneant since that makeing of the said lease ought not to impeach the said Redmond's estate, nor of this defendant and the rest of the defendants claymeing under the said Redmond. And this defendant saith that neither the said Redmond, nor this defendant, nor the other defendants did make anie such forceable entrie uppon the plaintiffs possessione as in the bill is set forth, but contynued theire possessione under the said demise. And as to the plaintiffs title made to the said two plowlands, and to the proofes and witnesses by him broght before the said Lord Barrie for the maintenence of the plaintiffs right, and as to the said Lord Barrie's certificate under his hand and seale, that he, the said Lord Barrie, had no right in the said two plowlands, but that the right thereof was in the complainant. This defendant saith that he hath credible heard and doubteth not but will so appeare unto this Honourable Courte that the same was cunningly obtained in the extremeatie of the said Lord Barrie's sickness, and which he, the said Lord Barrie, hath since for that disclaymed and disavowed.  But the said Redmond Barrie claymeth in the said two plowlands but an estate for yeares as aforesaid, and therefore neither he, the said Redmond, nor this defendant can move without the aide of the said Right Hon. the Lord Barrie, Andrew Barrett, and George Meagh, the lessors, in whom the freehold is, make answeare to the tytle the complayneant in his bill setteth forth, and therefore this defendante doth most humblie praie that before he be compelled to make further answeare he may have .... or process directed to the said Right Hon. the Lord Barrie, Andrew Barrett, and George Meagh, com​manding to aide hym in his answeare to the plaintiff's title, or that the plaintiff since that hee claimes an estate of inheritance in the said plowlands may either commence his suite in this Honourable Court against the fforeholders of the same, or bring his action at Common Law against the Defendants, etc., etc. And this defendant saith that all the other defendants other than the said Redmond and James are poore husband​men and under-tenants and dwell well neare an hunderth myles from Dublin, and thearefore doth humblie praie that this defendant's accsione maie be accepted, for them all, and this defendant will undertake that whatsoever this Honourable Courte shall order or decree concerninge this possessione of the said two plowlands in Killnicurrie that the other defendants shall as absolutely submitt themselves thereinto as if they had put in their answeare, and he shall praie, etc. . . . May, 1615. The sherife of the county of Corke haveing the attachment to serve upon the defendants,
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they understanding of it hid themselves in a castle for seaven daies, and being watched by some of the sherife's officers the[y] escaped secretlie thearhence, wheareby the attachment could not be served, all which the sherife returned to the courte, wheareuppon a 28 day of June, 1615, it was ordered that a commission, etc., etc.
. . . . The late Lord Barrie, under whom the defendants claime upon complaint made unto him some three yeares nowe neere past, did for the better satisfactione of his conscience examine divers good, auncient witnesses in concerning the plaintiff's right, whoe all acknowledged the same to be good, and theareuppon the late Lord Barrie makeing recitall theareof and howe he was moven in conscience for the wrong don to the plaintiff did by his deed dulie perfected, bearing date the xviith of June, 1614, give, graunte, release, and quite claime the said lands to the plaintiff and his heires to be held of his mannor of Castlelyons by a certaine rent as formerlie they weare, which examinations of the title and perfectinge of the deede we kno were well testified to be at such tyme as the Lord Barrie was in perfecte sence and memorie. 

The Lord Chan​cellor and Courte doe order, adjudge, and decree that the plaintiff shall recover and hould the said two plowlands of Killnicurrie to him and to his heires sondery the rents and ministracons contained in the late Lord Barrie's deede until the same shall be evicted by due course of Law from him. And that the nowe defendants should paie unto the plaintiff the summe of tenn pounds sterling costs at the King's Courts, the one and twentieth day of Maie, one thousand six hundred and seventeen.— Thomas Jones, A.B., L. Ch.
When that decree was given Redmond buoy Barry was sixty-five years of age or more. James fitzRedmond Barry, son and heir of Red​mond Bwy Barry, had a royal pardon on the 29th of May, 1601, as James fitzEdmond Buoy Barry, of Killynicurrie. He was not a party to the seven years' lease of Kilcor to his father in 1611, yet he was a co-de​fendant with his father in the chancery suit for possession of Kilcor in 1615-1617, as if between the years 1611 and 1615 he had got some marriage provision out of Kilcor. In 1615-1617, he and his father resided at Illainasbuig, that is, Bishop's Island, near Watergrasshill. They were not owners in fee simple there, or soon ceased to be so. 

In 1641, William Barry, of Tignegeragh, was owner of Tignegeragh, Bishop's Island, and Barnettstown; and, in 1661, the claim of William Barry, of the city of Cork, gentleman, states that "his father, David Barry, was seized in his demesne of fee, of and in, the ploughlands of Barnardstown, Bishop's Island, Tignegeragh, Ardnagihy, and To'mogue (now Mount Catherine), and died thereof so seized about forty years since, by and after whose, death the premisses descended and came to the claymant as sonne and heyre
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to the said David."—Decrees of Innocence VIII., 19. 
Bishop's Island, Tignegeragh, Ardnagihy, and Barnettstown were decreed to William Barry and Thomas Mitchel; Tornogue was granted to the Duke of York.
After A.D. 1617, James fitzRedmond Bwy Barry is not mentioned in state documents seen by this writer, unless he were the "James Barry, of the barony of Barrymore, against whom John Grady, of Cork, on the 27th of May, 1654, deposed that he, John Grady, was taking provisions to the Irish, and hath often seen the said Barry in arms in the year aforesaid" [i.e., A.D. 1641]. 
According to trustworthy tradition, James fitzRedmond Bwy Barry, of Bishop's Island, in A.D. 1617, was father of Edmond fitzJames Barry, who was of Dundullerick in 1660-1665, and whose senior representative in the male line is the present Pierce Barry, of Dundull​erick, gent, eldest surviving son of Edmond Barry, of Dundullerick, gent., eldest son of David Barry, of Dundullerick, gent., fourth son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick and Carrigtwohill, gent., elder son of Garrett Barry, of Dundullerick, gent., elder son of Thomas Barry, of Dun​dullerick, son and successor of the said Edmond fitzJames Barry, of Dun​dullerick in 1660-1665.

The present writer was told by his paternal aunt, Mary Anne Dwyer, that our family resided for a while at Bishop's Island before going to Dundullerick.
The present writer often heard his father repeat his pedigree, thus: — Edmond Barry, of Birch Hill and Midleton, eldest son of James Barry, of Birch Hill and Ahanisk, sixth son of Edmond Barry, of Dundullerick and Carrigtwohill, elder son of Garrett of Dundullerick, elder son of Thomas of Dundullerick, son of Edmond of Dundullerick, son of James, son of Redmond of Kilcor, a younger son of Barry of Rahanisky, who was of the same branch as the Earls of Barrymore. 
In the present writer's own hearing his father, born A.D. 1790, often mentioned the expulsion of his ancestor, Redmond, from Kilcor, and for the last time so mentioned it at Castle Redmond, on the evening before his own departure for America in April, 1848. Then and there he passed from the subject of Castle-Redmond to the subject of his ancestor Redmond's castle at Kilcor; and in answer to me, he described Kilcor as being near Castlelyons, and my cousin, Maurice Fitzgerald, interjected that Kilcor was Cornelius O'Brien's place. In further reply to me, Maurice Fitzgerald said that Cornelius O'Brien knew well that our ancestor, Redmond, had owned Kilcor, and that when Cornelius O'Brien complained of being harshly treated about tithes by William Fitzgerald, of Castlelyons, who was my second cousin, Mr. Pyne, of Ballyvollane, retorted that the Barries, ances​tors of William Fitzgerald, had preceded the O'Brien's at Kilcor.
In or about the year 1880, at Athenian Terrace, Queenstown, where he then lived, the said Cornelius O'Brien, Esq., J.P., asked me had I
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never heard that the Barries possessed Kilcor for a time. I answered, evasively, that very likely as Kilcor is in the heart of Barries' country it at some time was possessed by Barries. "That is not what is meant," said he; "did you never hear of Redmond Bwy Barry?" "I know," said I, "that Brighid na Seanchas says, in her pedigree of the O'Briens of Kilcor, that Redmond Buoy Barry forfeited Kilcor for having harboured an outlawed Earl of Desmond, and afterwards retook possession of it" "He was an ancestor of yours," said he; "he was one of the Rahanisky Barries." Mr. O'Brien's knowledge of his own family's history was ex​tensive and exact, and his family papers down from the year 1620 were abundant. His wife's grandmother was Dora Barry, daughter of Edmond Barry, of Dundullerick and Carrigtwohill. Long before Mr. O'Brien's death, on the 29th of January, 1884, at the age of eighty years, his Kilcor estate had been put into chancery by his maternal uncle, Sir Richard O'Connor, knt, son of Sir Patrick O'Connor, knt.

The following chancery order shews the extent of the O'Brien estates in A.D. 1666: 

In Chancery the 17th day of March, 1843.

In the matter of John O'Connor, Esq., and Sir Richard O'Connor, petitioners; Cornelius O'Brien, Esq., respondent. Upon motion of Mr. Reeves, solicitor for Edward Barry, Esq., the Receiver appointed in this matter, etc. It is ordered by the court that the several tenants of the lands and premises following, that is to say, the towns, villages, hamlets, lands, and fields of Coylnacurra, now called Kilcor, Ballyhamsery, Skeahanagh, Cooliquane, Waylstownmore, Cottstown, Knockanganniv, and Glanewillen, Elfortstown, and Meawlcosgrane, situate in the barony of Barrymore, and county of Cork in this matter mentioned, do pay their rents, etc., unto the said Edward Barry, the Receiver in this matter, etc.    Robert Long, A.R.
In August, 1863, Garrett Standish Barry, of Leamlara, Esq., J.P., D.L., and ex-M.P., wrote a letter in commendation of my brother, James Barry, M.D., then about entering her (late) Majesty's army medical department, and therein styled my brother his cousin. On that occasion my mother asked Garrett Standish Barry -. "are the Barries of Lemlara and of Dundullerick all one branch of the Barries?" and he replied: "I always understood that your husband's family claimed descent from the Barries of Rahanisky." In truth, in the male lines, the Rahanisky and Leamlara families are distinct as far back as the fourteenth century, though other​wise variously connected.
In the summer of 1857, in driving through Rathcormac with my father's first cousin, Edmond Barry of Dundullerick, born A.D. 1794, I asked him whether we were related to the MacAdam Barries, Lords of the Manor of Rathcormac, except through our intermarriages with the Ballinahina branch of the MacAdam Barries.    Much to my
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chagrin he replied, "the Barries of Rathcormac were an ancient legitimate branch of the Barries, but the Earls of Barrymore and we are said to be descended from a bastard." At first, I was shocked at that allegation, but afterwards I saw that it might be a clue to the precise origin of the Dundullerick line, and I hoped to find it explained in state papers, in so far at least as it affected the line of the Earls of Barrymore, Of people then living the most likely to know accurately the ground for that allegation was my uncle, James Cotter. His ancestors were celebrated Gaelic poets. His father was agent to both the Earl of Barrymore and Lord Riversdale. His mother, born 1766, died 1833, married, secondly, a son of Edmond Barry, of Dundullerick and Carrigtwohill, and his mother's sister, Margaret, and first cousin, Honoria, also married sons of that Edmond Barry. His own wife was Penelope, daughter of Thomas Barry, Esq., M.D., of Maghera, Castlelyons, whose grandfather was a younger son of Thomas Barry, of Dun​dullerick, gent., fl. A.D. 1685. He himself was born in 1784, was well educated, was clerk of the Midleton Union from its creation down to his superannuation. He was consulted by Barrys and Coppingers about their pedigrees, was employed by them to copy and explain seventeenth century Latin legal documents, had access to ancient wills in the Bishop's Court at Cloyne, and was of good memory and understanding down to his death in 1867. Finding him reticent on genealogical matters, I thought it best to get what I wanted from him through his eldest son, David Cotter, my first cousin and godfather. I, therefore, asked David Cotter, as half a Barry himself, to aid me to elucidate the origin of our branch of the Barry family, and not to give me his own impressions just then, but first to carefully question his father regarding the legitimacy or illegiti​macy of him from whom the Barrys of Dundullerick and the Earls' of Barrymore branched off. David Cotter looked grave then, and graver a week afterwards, when telling me, in my mother's back parlour, "that a Lord of Ibawne in Carberry married a second wife in the lifetime of the first, and was ancestor of the Earls of Barrymore by the first wife, and of us by the second; that the descendants of the second wife were over​thrown in battle by the descendants of the first wife; that an officer, a real lord, descended from the second wife escaped from the battle, married a sister of Barry of Lemlara, and departed leaving children, who were reared at Lemlara, and afterwards lived at Rahanisky; that from the eldest of these were descended the later Barries of Rahanisky, and from another the Barries of Dundullerick; that only through that Miss Barry of Lemlara were the Barries of Dundullerick descended from the Barries of Lemlara; and that her younger son, from whom are the Dundullerick Barries, possessed Kilcor for a time. David Cotter had much to tell
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about the later Barries of Rahanisky; but he could not or would not say whereto the officer went leaving his children at Lemlara.
In 1836, David Howard of Lackabehy, then over ninety years old, told the writer's mother that one of the first of our Barries in that neigh​bourhood was murdered in Ballinaclashy Glen, between Lemlara and Midleton. In my boyhood I heard the same from many. The Barry murdered at Ballinaclashy was Richard fitzDavid Barry Roe rather than his younger brother, David. They both were murdered by the contriv​ance of their first cousin, James fitzRichard, Viscount Buttevant, and died without issue, according to Florence McCarthy, writing in A.D. 1595 to Lord Burleigh. But though Richard fitzDavid nowhere appears after the year 1556, David fitzDavid reappears as David Oge Barry, of Bakyn Rea, in a fiant dated 30 Sept., 1574, and as David Oge Barry, of Rathnysky, in a fiant dated 12 Sept., 1577; and David fitzDavid's posterity appear in many documents. It looks as if the murder of Richard fitzDavid at Ballinaclashy occasioned the precipitate flight of his brother, David fitz​David, from Lemlara, and a long concealment of David fitzDavid's identity in Muskry, or in Barry Oge's country, and of his children's identity at Lemlara. The actual murder of the childless brother, and the long concealment of the other and of his children, may have led outsiders for a while to the belief voiced by Florence McCarthy that both had died childless and by violence. For subsequent silence, or rather passiveness, the reward was Rahanisky. Down, however, into this century a tradition had adhered to the Barries of Dundullerick that their descent is from a bigamous Lord of Ibawne through his second wife, while the descent of the Earls of Barrymore is from that lord through his first wife. That tradition with the assumption in course of time that the first was the lawful marriage, ascribed to the Dundullerick Barries an origin unnatural for them to invent, or boast of, and which they would willingly have forgotten had not others kept its memory alive in sport or malice or as a curious historical incident.
Down into this century, senchaidhes or professional genealogists flourished in the South of Ireland. One of these in the barony of Barrymore was a Mrs. Bridget Fitzgerald, called in Gaelic Brighid na Senchas, "Bridget of the Histories," who died, aged ninety years, in A.D. 1808. On the 16th of August, 1896, and again in December, 1898, Philip W. Creagh, Esq., J.P., told the writer that Mr. Creagh's mother, "who was not married until A.D. 1818, remembered Brighid na Senchas, who had a gold-headed walking stick, and used go about to the houses of the gentry." According to David Cotter and others, an Earl of Barrymore once entered Bridget's house at Loughaphreaghaun, between Castlelyons and Rathcormac, to ascertain from her own lips that she held his descent
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less honourable than that of some others of the Barries. When leaving, the Earl said: "have the honour, but I'll have the land," and forthwith he deprived her of her farm. David Cotter alleged Brighid na Senchas as an authority for his father's version of the co-origin of the Earls of Barrymore and the Barries of Dundullerick.
For two generations or more Bridget's descendants were genealo​gists, and professed, no doubt truly, to possess genealogies taken down from the lips of Bridget during her last illness. Her genealogical know​ledge of the leading families in the neighbourhood was immense, but being wholly traditional, it was inaccurate regarding remote events, in some proportion perhaps to their remoteness. Besides, genealogies com​mitted to writing from her dictation in her last illness, at the age of ninety, almost necessarily were inaccurate.
In 1869, the present writer noted down the following words of John Barry, of Carrigtwohill, Esq., M.D., born A.D. 1801, son of William Barry, of Rockville, Carrigtwohill, gent., born A.D. 1757, fifth son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick and Carrigtwohill, gent, born circ. A.D. 1712: "When I was about ten years of age, one Sunday as usual at my father's house at Rockville there was a large company. Among others, Standish Barry, of Lemlara; William Coppinger, of Barry's Court; and James Fitzgerald, of Cork, were there. Fitzgerald was called the Tractor, from a surveying instrument he had invented. He was a son of the celebrated Brighid na Senchas, and had been brought down from Cork by William Coppinger to keep down the pride of Standish Barry. Fitzgerald shewed that the Lemlara family was junior to the Dundullerick family." In doing so, Fitzgerald had to trace the Dun​dullerick family back to the bigamous, and in the eyes of the company infamous, Lord of Ibawne, the source no doubt to which Fitzgerald's mother had traced the Earl to the Earl's grief and to her own loss. William Coppinger's object may have been to humiliate Dr. John Barry's father and uncles by parading their Ibawne descent, or in that descent to implicate Standish Barry, who was not of it, but was thought to be of it, at least by the Fitzgerald who wrote the following paragraph in a pedi​gree of the MacAdam Barries, "taken down from Bridget Fitzgerald, alias Barry, in her last illness, in the year 1808":

"Richard Barry, the ancestor of the families of Lemlary, Ballyvolane, Rahanisky, etc., arrived three hundred years after the conquest." That paragraph is a pile of blunders. There was no Richard in the Lemlara line in or about three hundred years after the Anglo-Norman conquest of Ireland. The Richard Barry who, with his Brother, David, arrived in Barrymore from Ibawne between three and four hundred years after that conquest, was an ancestor neither of the Barries of Lemlara nor of the Barries of
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Rahanisky. It was that Richard's brother, David, that acquired Rahanisky for himself and his posterity. Also the late Cornelius O'Brien, Esq., of Kilcor, which adjoins Ballyvolane and Ballyroberts, told the present writer that the Barries of Ballyvolane were not of near common descent with the Barries of Rahanisky, and that in the above-quoted paragraph the word Ballyvolane appears by mistake for Ballyroberts, which be​longed to the Barries of Rahanisky, and adjoined the Ballyvolane estate. Similarly, perhaps, Lemlara appears there by mistake for Dundullerick, by a lapsus linguae of a dying woman 90 years old, through the Barries of Lemlara and Dundullerick being cousins, and their estates being con​tiguous.
On the 3rd of April, 1636, an inquisition at the King's Old Castle, Cork, found that on the 21st day of August, 1609, David fitzJames, Viscount Buttevant, alienated Dundullerick—one ploughland to Shane MacOwen MacEgan and Boylagh MacEgan, who alienated the same in the time of King James I. to Richard, first Earl of Cork, and his heirs and assigns. This and other lands similarly acquired in the barony of Barrymore by Richard, first Earl of Cork, were conveyed by him to his son-in-law, David, first Earl of Barrymore. Dundullerick is among the lands included in a deed of settlement executed on the 24th of February, 1682, at the intermarriage of Katherine, daughter of Richard Lord Santry, and Lawrence Lord Buttevant, afterwards Earl of Barrymore.
At the sale of the Barrymore estates in 1807, Dundullerick, Ballysallagh, Fontarabia, Loughcat, and part of Gurtnamuckey were purchased from John Anderson by Richard Barry, J.P., youngest son of Edmond Barry, of Dundullerick and Carrigtwohill, eldest son of Garrett Barry, of Dundullerick, eldest son of Thomas Barry of Dundullerick, son and suc​cessor of Edmond fitzJames Barry, who was of Dundullerick in 1660-1665. The present writer was told on the 22nd of February, 1872, by a Mr. Barry, postmaster at Carrigtwohill, and grandson of a famous Gaelic poet, David Barry, of Woodstock, that Garrett, father of Edmond Barry, of Dundullerick and Carrigtwohill, acquired Dundullerick by marriage with a Joan Egan. But neither of that Garrett's wives, nor his father's wife was an Egan, but his grandfather's wife may have been so. That, if true, would mean that between 1617 and 1660 the first of the Barries to occupy Dundullerick was not Redmond Bwy, nor his son, James fitzRedmond Bwy, but Redmond Bwy's grandson, Edmond fitzJames. The west quarter of Dundullerick is called Scrahan, and possibly, but not probably, is the place mentioned in the following summary of one of the deposi​tions at Trinity College:
No. 2142. John Peters, of Ballinaltig, in the parish of Castlelyons, on the 20 August, 1642, deposed to having been
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robbed by Walter  Spencer, of  Ballinaltig,  husbandman, a servant of Barry of the Scrahane, and formerly a Protestant.
The will of Edmond Cotter of Ballinspery, dated 15th August, 1660, and proved the 5th of June, 1661, says: "Item. I appoint, ordain, and authorize my well-beloved cozins, Edmond fitzJames Barry, of Dondolericke, gentleman; Edmond fitzJohn Barry, of Ballynihuboirth, gentle​man; and Thomas Fforrest, of Dongorney, yeoman, to be overseers of this my last will and testament, and to act everything therein belonging to overseers in that nature."
The will mentions the testator's wife; sons—Garrett, James, John, Ned, and William; daughters— Cate, Ellice, Ellen, Mary, and Ann; grandson, Edmond Barry; niece, Ellen Burke; leaseholds—Ballyvillone, Lishiniskie, Ballyheatrick, Coolknidane, Bridgeland, Ballinspery, and house and park in Carrigtwohill. Edmond Cotter's mother was Elizabeth, daughter of a Garrett Barry. Edmond Cotter's son, Sir James Cotter, knt, ancestor of the baronets, challenged and slew in the Low Countries the Scotch general, Leslie, who had sold King Charles I. to Cromwell. In July, 1863, Garrett Standish Barry, of Lemlara, J.P., D.L., told the writer's mother, and she me, that Edmond Cotter, of Ballinspery (now Annsgrove, Carrigtwohill), was akin to the Barries of Lemlara. In A.D. 1843-1848, the present writer frequently heard his father discussing the cousinship of Edmond Cotter, of Ballinsperigh, to our ancestor, Edmond fitzJames Barry of Dundullerick, and mentioning that his attention had been directed to the above passage from Edmond Cotter's will by a Rev. Mr. Cotter, of the Rockforrest family. In A.D. 1885, the late Mr. Patrick Hickey, of Ardnageehy, told the present writer that the Barries of Ballynabortagh were a branch of the Dundullerick Barries.
Edmond fitzJames Barry's son and successor was Thomas Barry, of Dundullerick, gent, who is mentioned under the year 1684 in a summary by Ch. M. Barry, thus: "David Barry, gent, took a lease of the lands of Pluckanes, in the barony of Barretts, from Peregrine Spencer, Esq. Cattle distrained by other parties. Matter in dispute referred to the "final doome and judgment of Thomas Barry, of Dundolericke, and Pierce Power, of Clonmult, gentlemen." Thomas Barry, of Dundullerick, is also mentioned in the MacAdam pedigree by Brighid na Senchas, thus: "John Barry, or Sean an truis, had issue, Richard, of Kilshannig; John,
of Curraghprevin; and James, of Lisnegar
Richard, of Kilshanick,
was married to Elizabeth Barry, of Annagh, by whom he had Edmond and James.    Edmond was the father of Thomas Barry, of Tignegeragh, and of Redmond Barry, of Ardnageehy. James was married  to ….. Goold;   their  son, Philip,  was  married to  Ellen Fitzgerald, niece of Thomas Barry of Dundullerick; their son Garrett [of Ballinahina] was
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married to Ellen Galway; their son Philip [of Ballinahina] was married to Mary Barry, of Dundullerick, and secondly, to Mary Rouan. It may be added that Mary Anne, daughter of Philip Barry, and his first wife, Mary Barry, of Dundullerick, was mother of Philip W. Creagh, J.P., now of Dundullerick, whose wife was Anna Maria, daughter and eventually heiress of James William Barry, of Dundullerick.
Thomas Barry, of Dundullerick, married a daughter of Ludovick O'Cahill, of Ballyvodock Castle, gent., eldest son of Daniel Duff O'Cahill, of Rathgobane Castle, gent. There is an allusion to that marriage in a stray paragraph of Brighid na Senchas' pedigree of the Barrys of Lemlara: [The wife of Garrett fitzJohn fitzGarrett Barry, of Lemlara, gent] "Ellen O'Cahill was the daughter of Ellen McCarthy, daughter of Charles McCarthy, who was general under Charles II. He left his daughter, the said Ellen, with a large fortune in trust with Richard Earl of Barrymore, who kept the fortune and gave her in marriage to Daniel O'Cahill with the lands of Ragubbane only, on which the said Daniel built a castle. Ellen McCarthy's mother was Ellen Barry, daughter to Richard Barry, of Ballinaltig, whose estate was eighteen ploughlands in the parish of Gortroe and ten in the parish of Ballinaltig. Said Richard's father was a Lord Barrymore, and his mother was the Earl of Desmond's daughter. Daniel O'Cahill's son was Ludawick, whose daughter was the grandmother of Edmond Barry, late of Carrigtwohill." As Brighid na Senchas relied wholly on oral tradition, knew little of general history, knew nothing of state papers, she naturally was inaccurate regarding distant events. Richard Barry, of Ballinaltig, was only remotely de​scended from a Lord Barrymore and an Earl of Desmond's daughter. Rathgobbane passed by purchase to Daniel O'Cahill, not from Richard Earl of Barrymore but from that Richard's great-grandfather, David fitzJames Viscount Buttevant. Daniel O'Cahill's father-in-law flourished in the reign not of Charles II. but of Elizabeth. James Barry, of Lisnegar was not son but grandson of John Barry, alias Sean an truis.
Similar exception cannot be taken to what she says regarding her own contemporary, Edmond fitzGarrett fitzThomas Barry of Dundullerick, gent, who, after his father's death, resided at Carrigtwohill but occupied Dundullerick East. He was born circ. 1712, and his will, dated 30th March, 1783, was proved in 1884. Brighid na Senchas was born circ. 1718, and died in 1808.
The nearest kinship of the Barries of Dundullerick to the Barries of Lemlara is through the O'Cahills. Ludovick O'Cahill's sister having married Garrett fitzJohn fitzGarrett Barry, of Lemlara, and Ludovick O'Cahill's daughter having married Thomas Barry, of Dundullerick. To only one other family were the Barries of Dundullerick known of late to
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be akin through the O'Cahills. On the 3rd of August, 1871, the writer's mother told him that in 1836 his father told her on the occasion of the death either of Laurence Barry, of Ballyleary, farmer, or of that Laurence Barry's wife, that those Barries were related to us through the O'Cahills. Daniel Duffe MacCormaic O'Cahill, harper, may have been a nephew or other kinsman of Daniel Oge O'Cahill, harper, who purchased from David fitzJames Viscount Buttevant Ballyreign. Ballyshangall, Johns​town, 23 September, 1585, and Ballymaccarbery on the 14th of January, 1606.

On the 8th of April, 1656, at Youghal, in the suit of Richard Earl of Barrymore against William Bassill, attorney-general, John fitzJames fitzGarrett Dowlagh Barry, of Garrane, gent, then very old, deposed that he was page of honour to the noble Lord David fitzJames Viscount Buttevant, and knew Daniel Duffe O'Cahill, harper to the noble lord, from whom he held Rathgobbane.
An inquisition at the King's Old Castle, Cork, on the 20th of September, 1626, says that David, late Viscount Buttevant, being seized of the fee of the town and lands of Rathgobbane, one ploughland, on the 8th day of October, 1612, in consideration of fifty pounds, feoffed Donell MacCormuck O'Cahill therein in perpetuity on conditions of redemption after the death of the said Donnell MacCormuck O'Cahill, and re-entry twenty-one years after redemption.
On the 9th September, 1621, William Hodnett, of Ballyvody, and John Hodnett of same, in consideration of £270 feoffed the castle and south moiety of Ballyvody to John fitzJames Barry, of Garran Kenefekigg, and Dermott McShane Curtane, of Bishop's Island, to the use of Ludovicke Cahill, son and heir of Daniel O'Cahill, of Rathgobbane, for twenty-five years, and thereafter to the use of Daniel O'Cahill till redemption.— C. M. Barry.
Inquisition, King's Old Castle, Cork, 1633:—Thomas Barry, gent., mortgaged two carrucates in Corballie [in the parish of Lisgoold] to Daniel Duffe O'Cahill.—Lodge's MS. Records of the Rolls.
An inquisition taken at the King's Old Castle, Cork, the 3rd of April, 1639, says that on the 17th of August, 1633, Cormac [MacDaniel] O'Cahill and his son and heir, Cormac Oge O'Cahill, alienated Lackyroe and Graige, one ploughland, to Daniel MacCormucke Cahill, of Rath​gobbane, in perpetuity in mortgage of £300; and that on the 30 of Nov., 1637, the said Cormac MacDaniel O'Cahill alienated Uanemoglassy, 60 acres, to the said Daniel MacCormack Cahill, of Rathgobbane, in perpetuity in mortgage of £120; and on the 22 February, 1637, alienated Ballyreign, one ploughland, to Ludovic Cahill, of Rathgobane, gent, in perpetuity in mortgage of £121.
According to  the  "Down  Survey,"  the  lands possessed  by Daniel

185
Duffe O'Cahill in A.D. 1641 were: Rathgobbane, Corbally, Lackenroe, Ballyvodock West, Ballyreign, Ballinwinny South, and Killwillane, i.e., Killasbugmullane, i.e., Trantstown?—in all about four thousand statute acres, together with the impropriate tythes of Templebodan. He and his sons, Lodwick, Daniel Oge, and Cormac, are mentioned in depositions concerning the rebellion of 1641, and now in the library of Trinity Col​lege, Dublin. Lodwick O'Cahill, of Ballinvody, in the barony of Barrymore, were sworn to have been in actual arms; but as an innocent papist Daniell Duffe O'Cahill got an estate by transplantation in the county of Galway, in substitution for his county Cork estate. Daniel Cahill de Ballyregin in a Subsidy Roll for 1663 may have been Daniel, son of Daniel Duffe O'Cahill.
In December, 1664, Daniell Duffe and his eldest son, Lodowick, were dead; Ellen O'Cahill, widow of Daniell Duffe, and her son, Michael O'Cahill, were in possession of Rathgobbane, and Daniel, son and heir of Lodowick O'Cahill, was at Glannageare with Redmond Fitzgerald, and on the 9th December, 1664, Daniell Cahill, of Glannageare, in the county of Cork, gent, and Redmond Fitzgerald, of the afforesaid town and county, and Katherin fitzGerald, alias Spencer, bound themselves to Michael Cahill, gent., and Ellen Cahill, relict of Daniell Duffe O'Cahill, both of Rathgobbane, under a penalty of £2,000 to refer their variances and differences concerning the real and personal estate of Daniel Duffe O'Cahill, late deceased, to the arbitriment of Captain Morrish Fitzgerald, of Inchynicr[an]agh; Mr. John Roche, of Ballenloghy; Mr. Garrett Barry, of Leamlary; Mr. John Supple, of Ballenloghy, the umpireship thereof to Mr. Morrish Nagle—Original in writer's possession.
Therein the necessity for the signature of Catherine Fitzgerald, alias Spencer, goes to prove that Redmond Fitzgerald, of Glannageare, near Castlemartyr, was her second husband, and that Daniel FitzLodowick O'Cahill was her son, through her prior marriage with Lodowick O'Cahill. Again, the selection of Morrish Nagle as umpire, and of Garrett Barry and one of the Roches as arbitrators, goes to shew that Catherine Fitz​gerald, alias Spencer, was a daughter of Sylvanus Spencer, the poet's eldest son, whose wife was sister of Morish Nagle, aunt of Garrett Barry, and sister-in-law of two of the Roches, and was herself a Roche by her mother. Garrett Barry had a further right to interfere, being married to Ellen, daughter of Daniell Duffe O'Cahill. Captain Morish Fitz​gerald, of Inchynicranagh, alias Castlerichard, was a younger brother of Colonel Richard Fitzgerald, of Castlemartyr, near Glannageare, and may have been akin to Redmond Fitzgerald, of Glannageare.
30th May, 1679, Daniell fitzLodowick Cahill, of Rathgobbane, gent., discharged to his uncle, Michael Cahill, of Ballyconnell, in the county of
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Galway, gent, all challenges concerning the lands of Lackenroe and Ballinwinny, and the impropriate tithes of Templebodan, and the estate set out by transplantation in Connaught to Daniell Duffe Cahill, de​ceased, grandfather of the said Daniel FitzLodowick, and concerning the agreement made with, or any payment received from, the Earl of Barrymore concerning Rathgobbane. This release not to extend to Daniell FitzLodowick O'Cahill's title to the inheritance of the ploughland of Inishiboy, in the parish of Kilneconta, barony of Kiltarton, and county of Galway.—Original in writer's possession.
In pursuance of an indented deed, dated 30 April, 1690, Daniel MacLodowike Cahill, then of Ballyvody, gent, seems to have assigned to Michael Cahill, then of Corbally, gent., and his heirs males, Lackenroe, South Ballinwinny, and the impropriate tithes of Templebodan. The further history of Daniel fitzLodowic O'Cahill, and of his uncle, Michael O'Cahill, is unknown. Their lands were lost to them in the Williamite confiscations.
By his marriage with a daughter of Lodowick O'Cahill, Thomas Barry, of Dundullerick, had two sons, Garrett and Thomas. The younger of these married a Miss Davis, a Protestant, and had issue David Barry, of whom the writer's grandfather used say: "You would think that he came from the court of Versailles."— M. A. Dwyer. That David Barry resided at "Highland," wrote Henry Barry, of Ballyadam, circ. 1554; at "Ballinaltig," said the writer's aunt, M. A. Dwyer, in 1869. But here Highland and Ballinaltig are for Hightown. On or shortly before the 15th August, 1885, Thomas Leahy, grandfather of the present Thomas Leahy, of Killamuren, told this writer that Daw Cronovain, that is, David of Cronovan, the father of Dr. David Barry, of Maghera, Castlelyons, held the three contiguous townlands—Hightown, Ballynoe, and Crono​van. Since then I have heard the same from many old people in the parish of Gortroe, such as Richard Barry, of Ballinwilling, and John Ahern, of Kippane. David Barry, of Hightown, married a Miss Daly.— (Henry Barry, 1853; M. A. Dwyer, 1869; James Barry, of Ballyda, 22 Oct, 1885.) James Barry said to me on that day that "he remembered the cutting down of Lackabeha oakwood in Kilshannig demesne in 1808, and the hanging of the Carawats in 1812; that he was son of James, son of William, son of Richard Barry, all of Ballyready; that the wife of his said great-grandfather Richard was Honora Daly, of Disert, in the parish of Gortroe, the place where Robert Barry, of Ballinacurra, was born, and where Mrs. Quirk lives now; that his said great-grandmother had three sisters—one married to Cotter, then or afterwards of Rathdrum; another married to the ancestor of the apothecaries Ned, Tom, etc.; and the third, called Caitlin na Siodoige, "Catherine of the Cake," married to
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O'Donoghue, who had a flour mill at Ballinakilla, and whose son was hung on a charge of stealing a horse from Wilson of Bininagh." Instead of "ancestor of the apothecaries Ned, Tom, etc," James Barry ought have said, "father of Dr. Thomas Barry, and of the apothecaries Ned and Garrett Barry," but being over eighty years old Mr. James Barry was not over careful of his phraseology. Mr. Barry added: "my great ​grandfather, Richard Barry, of Ballyreddy, took a lease of Ballyda, and gave a part of it to his brother-in-law, Daly. The lease expired forty years ago, and Patrick Daly and my first cousin, Patrick, son of Ned, were evicted. Ellen, daughter of said Richard Barry and Honora Daly, married a brother of Bishop O'Brien, and was mother of Father Tade O'Brien. My uncle Ned married Miss McDermot, daughter of a silver​smith. My uncle John married a daughter of John Beg Barry, of Lisnegar, got Knocknabouley, and went abroad to Jamaica, or some such place. My uncle Michael married Elizabeth, aunt to Thomas Dennehy, the resident magistrate, and to John Dennehy, of Ballynafauna. My father lost everything by the failure of Leslie's bank, of which he was a shareholder."
Henry Barry wrote that Miss Daly, wife of David Barry, of Hightown, was of Ballisane. I have heard Ballyglissane so pronounced. But the Dalys did not live at Ballyglissane, but at Ballyda, adjoining it, and not at Ballyda till after Miss Daly's marriage with David Barry.
By that marriage David Barry, at one time resident at Cronovan, at another at Hightown, had four sons:—

(1) Thomas Barry, M.D., of Machera, Castlelyons; 
(2) Garrett Barry, surgeon and apothecary; 
(3) Edmond Barry, apothecary; 
(4) James, who died unmarried. 
The de​scendants of Thomas, Garrett, and Edmond shall here be given after the descendants of their second cousins, the sons and daughters of Edmond Barry, of Dundullerick and Carrigtwohill.
Thomas Barry, of Dundullerick, was succeeded by his elder son, Garrett Barry, of Dundullerick, gent, who was at law in 1711 with his cousins, the Barretts and Goulds, of Muskry.—Charles M. Barry.
In 1719, John Barrett, Esq., of Rahan, leased Lyredane to Charles McCarthy, of Pluckanes, gent., for a term of twenty-eight years, at £4.6 yearly. Witnesses, Garrett Barry, of Dondolerick; William Harding, of Rogarane; and Ignatius Goold, of Knockraha.
The following is a specimen of a Catholic will in the penal times, when the first Protestant discoverer could claim all valuable landed property acquired by Catholics after the revolution which dethroned King James II. The will carefully abstains from disclosing the testator's lands:

I do hereby constitute and ordain my well-beloved friend and cousin, Mr. Garrett Barry, of Dundullerick, sole executor of all my wordly
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substance. Witness my hand and seal this 20th day of March, 1726, John Shighan. Witnesses present, James Fitzgerald, Thomas Connell, James Desmond, Daniel Funery.—Record Office, Dublin.
A caveat was entered by Charles MacCarthy, of Lyredane; Edmond Barrett, of Glinn; and Denis MacCarthy, of Ballimacowe, who alleged that John Sheehan having made a journey into the barony of Barrymore to recover some leases was taken ill at the house of Garrett Barry, who influenced him to make the above-mentioned will.—Henry Barry's papers.
The caveat was withdrawn in these terms:

Whereas, upon the death of John Sheehan, gent, lately deceased, we, the undersigned, Charles McCarthy, of Lyredane; Edmund Barrett, of Glin; and Denis McCarthy, of Ballymacowe, in the county of Cork, gentlemen, did enter caveat in the Consistory Court of Cloyne against Garrett Barry, of Dundullerick, in the barony of Barrymore, and county of Cork, gentleman, executor of the last will and testament of the said John Sheehan, and whereas we are now fully satisfied that the said Garrett Barry is richly and lawfully justified to take out letters of administration to the goods and chattels of the said John Sheehan; we, therefore, the said Charles MacCarthy, Edmund Barrett, and Denis McCarthy do hereby remove, release, and relinquish all pretensions and demands of us or any of us unto the said caveats and any right of administration unto the said John Sheehan, hereby revoking all such right and pretensions whatever. In witness whereof we have hereto put our hands and seals the 1st of November, 1728, Charles McCarthy, Den. McCarthy, Em. Barrett, Thomas Barry, Anne McCarthy.
As the caveat was in the name, first, of Garrett Barry's brother-in-law, Charles. McCarthy, of Lyredane, John Sheehan seems to have been wholly or principally a cousin of Garrett Barry, through Garrett's wife.
In 1731 Garrett Barry, of Dundullerick, made a tomb for him and family beside the tomb of the Lemlara family in Lisgoold graveyard. The inscription is: "This tomb was erected in the year 1737 by Garrett Barry, Esq., as a burying-place for him and family." 
On the 17th December, 1868, at the burial of Henry Barry, of Ballyadam, Michael Barry, of Cork, first cousin to the writer's father, and Maurice Fitzgerald, manager Munster Bank, Midleton, the writer's first cousin, impressed upon the writer that they had frequently heard, especially from the writer's uncle, James Barry, that both families previously buried together, and that our family retains the old burial place. I understood from my mother that Edmond David Barry, of Dundullerick, told her that Garrett, his great-grandfather, moved out from the original burial ground, but Edmond Barry's sons, and all others of our branch who have spoken to me on that subject, have had the other impression strongly impressed on their minds.  At the month's mind for the late Charles Standish Barry,
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of Lemlara, J.P., it was stated by the Rev. James Barry, C.C., Glanworth, that formerly the Barrys of Lemlara buried at Chore, Abbey, where now is the Protestant church Midleton. Chore Abbey was equally the burial place of the Barries of Rathanisky, of whom the Barries of Dundullerick are a junior branch. Perhaps, then, the explanation may be that Chore Abbey was where, in a wide sense, the Barries of Dundullerick and Leamlara were buried together, and that both families together lost their right of burial there by the enforcement of the Act of Parliament against interments in the precincts of suppressed abbeys, and that both, about the same time, commenced to bury side by side at the middle of Lisgoold graveyard. The tomb of the descendants of Thomas, younger son of Thomas Barry, of Dundullerick, is midway on the west side of Lisgoold graveyard.
In March term, 1745, a mortgage was registered by Francis Healy, Esq., of the Little Island, against Garrett Barry, of Dundullerick, and Edmond, his son, now of Ballinakilla—Charles M. Barry to writer, 10 February, 1872. 
Garrett Barry, of Dundullerick, married, first, Dorinda MacCarthy, daughter of Capt Teig McOwen McDonal MacCarthy, of East Ballyneadig, and sister of Charles McCarthy, of Lyredane, gent., whose daughter, Catherine, was mother of the Misses McCarthy, of Kyrl's Quay, Cork. Through that alliance Garrett Barry's great-grandson and daughters, the writer's father and aunts, claimed kindred with the Earls of Clancarthy, the MacCarthies of Carrignavar, who but for an attainder would be Viscounts Muskerry; the MacCarties, Masters na Mona; the O'Donoghues of the glen, and the MacCarthy Mores of Muckrus. That relationship was acknowledged by Justin McCarthy, senior, of Carrig​navar, Esq., and by the Misses McCarthy of Kyrl's Quay, Cork, daughters of Owen McCarthy, last Master na Mona, and granddaughter of Charles McCarthy, of Lyredane. 
In 1868, Dr. John Barry, of Carrigtwohill, told the writer: "on the, death of my father in 1824 I was preparing to embark at Cork for Canada, but received a letter from Justin McCarthy, of Carrignavar, Esq., father to the present Justin, inviting me to spend a fortnight at Carrignavar, with the object of inducing me to accept the Carrignavar dispensary then about to be established. He said he took an interest in me as the son of his relative, William Barry. On the morning after my arrival we rode to Cork to pay a visit to his old cousins, the Miss McCarthys, of Kyrl's Quay, to whom he introduced me as a son of their near relative, William Barry, of Rockville."
On the 11th August, 1869, the writer's aunt, Mrs. Mary Anne Dwyer, told him that "the Misses McCarthy, of Kyrl's Quay, Cork, were always looked upon as cousins of ours. From the confident way in which they were spoken of as cousins they could not have been very remote.   When
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I was about twelve years of age, going to school in Cork, and staying with my aunt, Mary Riordan, she took me to visit them. They appeared at that time older than my father, and were, I should say, first cousins of my grandfather rather than second cousins of my father." Mrs. Dwyer added, that though these Misses McCarthy were then our nearest kins​folk in Ireland through Dora McCarthy, their paternal branch in the male line, that of the Masters na Mona, was not Dora McCarthy's branch, of which the male representatives had changed their religion and settled in England.
In the appendix to "The MacCarthys of Gleannacroim," by Daniel MacCarthy Glas, is a chapter on the MacCarthys of Ballyneadig, on the river Lee, barony of Barretts, county Cork, and of Lyredane, near Mallow.
As there stated, this family claims descent from Donal MacTeige MacCarthy, fourth son of Teige MacCormac Oge Ladir MacCarthy, Lord of Muskerry, born 1472, died 1566.
Teige MacCormac MacCarthy, Lord of Muskerry, married Catherine, daughter of Donal MacCarthy Reagh, Prince of Carbery, by Ellinor, daughter of Gerald, eighth Earl of Kildare, Lord Lieutenant of Ireland, and left issue:
(1) Sir Dermot MacTeige, Lord of Muskerry, b. 1501, d. 1570, ancestor of the Earls of Clancarty, the MacCarthys of Carrignavar, Aglish, Incherahi, etc.; 
(2) Sir Cormac MacTeige, Lord of Muskerry, d. 1588, ancestor of the MacCarthys of Mourne and Courtbrack, called Masters na Mona, and of the MacCarthys of Ballea;

(3) Sir Kallahan MacTeige, Lord of Muskerry, d. 1584, whose son forfeited in 1641; 
(4) Daniel MacTeige, called Donal ny Countie, d. 1581. He married Ellen, daughter of Teige MacDermod MacCarthy, of Coshmange, and by her had, according to the Lambeth pedigrees, "dyvers children," of whom three are mentioned—Dermod, Taig, and Donogh.
Donal MacTeig (alias Donal ny Countie) was, there is good reason for believing from a family record, the ancestor of the MacCarthys of Ballyneadig and Fergus, on the river Lee, Cork, and through them of the MacCarthys of Lyredane.
Capt. Teige McOwen McCarthy, of Ballyneadig, is named on the tomb of the MacCarthys of Ballyneadig in the choir of the abbey of Kilcrea as the grandfather of Timothy MacCarthy of Lyredane. And Teige McOwen McCarthy claimed (1700) as administrator to his father, Owen MacDaniel MacCarthy, who died 20th October, 1691, aged 90, a leasehold interest in the town and lands of East Ballyneadig, county Cork, which claim was adjudged within the Articles of Limerick.
Capt Teige MacOwen MacCarthy, of Ballyneadig, was father of Charles MacCarthy, of Lyredane, who married a daughter of Radly, of Knockrour, and had issue three sons—Timothy, Charles, Callaghan, and
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three daughters— one, Dorothy, married to George Fitton; a second, Catherine, who was living in 1764, married to Owen MacCarthy, Master na Mona (who died 5th November, 1770, aged 84, leaving an only son, Charles, a colonel in the service of the King of Portugal, and governor of Miranda; and three daughters resident in Cork—Mary, married to — Barry; Anne, died aged 76; and Catherine, died in 1832, all buried in Kilcrea); and a third, Anne, married in 1730 to Justin MacCarthy, of Dooneen.     
Timothy MacCarthy, of Lyredane (eldest son of Charles MacCarthy, of Lyredane), born 1714, married Joanna, daughter of Denis MacCarthy, of Dooneen, and had issue three sons, first, Charles; second, Callaghan, who married Miss Hennessy, of Ballymacmoy; and third, Thady. He died in 1763, aged 49 years.
Charles MacCarthy, of Whitechurch, north liberty of Cork (eldest son of Timothy MacCarthy, of Lyredane, born 1738, married, first, in 1764, Mary, eldest daughter of Geoffrey O'Donoghue, of the glen, by Elizabeth, daughter of Randal MacCarthy More [of Mucruss,  Killarney]. He married, secondly, 12 November, 1766; Mary, daughter of Michael Finucane, M.D., of Ennis, and conformed on the 14th May, 1769. He died 25 Jan., 1807, leaving an only son, Michael Stephen Joseph MacCarthy, born 26 December, 1771, Colonial Paymaster-General at the Cape of Good Hope. He put in a claim to a lease for lives, renewable for ever, and profits in the lands of Rathduff, which lands had been bequeathed to his father, Charles, by his grandfather, Timothy, by his will dated 11th November, 1763, and of which one of the executors was Joseph Abell. A bill of discovery was filed in the Equity Exchequer 22 December, 1787, against James Abell and others, and in May, 1790, a bill was filed against Brabing Connor, James Abell, and others; but in vain, as Timothy McCarthy was a Roman Catholic on the 18th August, 1759, when the article conveying the lands of Rathduff to Joseph Abell in trust for Timothy MacCarthy was executed.
Michael S. J. MacCarthy married 24 January, 1791, Mary, daughter of Captain Samuel Mead, R.N., one of H. M. Commissioners of Customs, and had an eldest son, Charles Edward MacCarthy, born 1800, married 1831 Elizabeth Augusta, daughter of John Goldsborough Ravenshaw, a director of the Hon. East India Company, and had surviving issue one son, Charles Desmond MacCarthy, born 13 December, 1832, educated at Rugby and Trinity College, Cambridge, MA.
The two following summaries made in 1855 by Ch. M. Barry for Henry Barry, of Ballyadam, relate to Charles McCarthy, brother to Dora McCarthy, first wife of Garrett Barry, of Dundullerick.
1706.    Sir Matthew Deane having a very great regard for Charles
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McCartie, of Lyredane, made a lease to him of the lands of Grenagh, in the barony of Barretts, which lease was made to "Michael Barry, his friende," in trust; but afterwards Francis Healy having filed a bill of discovery, Nathaniel Spencer, Esq., of Rinny, was appointed trustee in place of Michael Barry.
1719. John Barrett, Esq., of Rahan, leased the villages, lands, and tenements of Lyredane to Charles McCarthy, of Pluckanes, gent., 28 years, at £46. Witnesses, Garrett Barry, of Dondolerick; William Harding, of Rogarane; and Ignatius Goold, of Knockraha.
In November, 1855, in a letter to Henry Barry, Ch. M. Barry said: "I find Daniel McCarthy, of Rathduffe, and Teige, of Lyredane, fre​quently mentioned in connexion with the Barrys."
On the 24 November, 1875, Ch. M. Barry wrote to the present writer that "Robert Rogers, of Lota, purchased from the Hollow Sword Blades Co. Rathduff and other lands, the estate of Colonel John Barrett and Teige McCarthy, of Aglish. He leased Rathduff to Thomas Bernard, of Monard, Esq., at a small rent and £62 10s. fine. Several years subse​quently Bernard acknowledged that he took the lease in trust for Charles MacCarthy, Esq., who became a Protestant, was barrister-at-law, and married to a Miss Brabing, of Dublin, with a fortune of £1,000. That the £62 10s. was his money. His father, Daniel MacCarthy, gent., held the lands before this lease.
15 December, 1877. Same to same: "I find an entry of a marriage of Charles McCarthy, of Rathduff, with Alice Giffard, of Aghern, and, at the same time, John Pyne, of Ballyvolhane, to Dorothy Giffard, her sister. Charles McCarthy was of the Lyredane branch, and his sister or niece was the wife of Owen, Master na Mona."
It seems that Daniel McCarthy, of Rathduff, was succeeded by his son, Charles McCarthy, barrister-at-law, who married a Miss Brabing, of Dublin, and was succeeded by his son, Charles, who in 1738 married Alice Giffard, of Aghern. From Charles, son of Charles, son of Daniel McCarthy, Rathduff passed to Timothy McCarthy, of Lyredane, son of Charles McCarthy, of Lyredane, son of Capt. Teige MacOwen McDaniel McCarthy, of East Ballyneadig.
On the 18 August, 1759, in evasion of the penal laws, the lease for lives renewable for ever of Rathduff was conveyed to Joseph Abell, a Protestant, in trust for Timothy McCarthy, a Catholic, and on the 11th of November, 1763, was willed by the said Timothy McCarthy to his eldest son, Charles; but subsequently, by a breach of trust, was appro​priated by Abell. Charles McCarthy conformed to the Protestant Church, but was too late to retain or recover Rathduff.
By his first wife, Dora McCarthy, Garrett Barry, of Dundullerick, had
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two sons and three daughters:

(1) Edmond; 
(2) Garrett, who lived at Ballyedmond, and in 1762 married Margaret Morrough, of Castlemartyr. Bond on marriage between Garrett Barry and Catherine Morrough, of Castlemartyr, perfected the 27th day of November, 1762:
“We, Garrett Barry, of Ballyedmond, in the county of Cork, gentleman, and James Fitzgerald, of Ballymartin, in the said county, farmer, are holden and firmly bounden to the Right Reverend Father in God, Robert, Lord Bishop of Cork, in the sum of £1000. . . . That Garrett Barry may solemnize marriage with Catherine Morrough, of Castlemartyr, in the diocese of Cloyne, Spinster.—Garrett Barry, Ja. Fitzgerald.
By his marriage with Catherine Morrough, Garrett Barry, of Bally​edmond, had three daughters:
(1) Anne, who married Mr. O'Flynn, of Cork, grocer, ancestor of Denis Barry O'Flynn, M.D., Glanmire; 
(2) Bridget, who married a Mr. Noonan, and died without issue; 
(3) Mary, who died unmarried. 

About the year 1760, on the death of Garrett fitzThomas Barry, of Dundullerick, his second son, Garrett Barry, of Ballyedmond, claimed half of Dundullerick, either under his father's will, or rather through one of the penal laws against Catholics, whereby power was given to younger sons of Catholics to take a son's share of their father's lands. It was agreed that the younger brother should divide and the elder choose. Garrett gave with the house 360 acres, and without the house 390 acres. Edmond, though having nine children, chose the larger but houseless portion, now the estate of Captain James Creagh Barry, and forthwith vacated the house, and accepted the hospitality of Lemlara House, for his family until in six weeks he had Rockville, Carrigtwohill, enlarged and ready for them. Garrett got into debt, and mort​gaged his moiety to his nephew, David Barry, grandfather of its present owner, Pierce Barry, Esq.—Mary Anne Dwyer, 1868, and 26 Aug, 1872. Abigail, daughter of Garrett fitzThomas Barry, of Dundullerick, married James Fitzgerald, of Ballymartin, gentleman, whose father was William, son of Sir William Fitzgerald, of Glenane, and whose mother was Margaret, daughter of James Barry, of Ballydona, son of James, younger son of Robert fitzJohn Barry, of Dungourney, gentleman.
 
Bond Lycence of Marriage between James Fitzgerald, of Ballymartin, gentleman, and Abigail Barry, of Dundullerick, spinster, perfected the 16th of April, 1762. Know all men that we, James Fitzgerald, of Ballymartin, in the county of Cork, and Garrett Barry, of Dundullerick, in the said county, gentlemen, are holden and firmly bounden to the Right Rev. Father in God, Robert, Lord Bishop of Cork, in the sum of £1,000. Dated the 16th day of April, 1762. The condition: James Fitzgerald may solem​nize marriage with Abigail Barry, of the parish of Templebodan, in the diocese of Cloyne, spinster.    Ja. Fz Gerald, Garrett Barry.    The signatures
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to this and to the previous bond are the same, and this Garrett Barry was not James Fitzgerald's father-in-law, but brother-in-law. By that marriage James Fitzgerald had one daughter, Mary, who married John Lomasney, of Aghern; issue:
(1) William, heir to his grandfather, William Lomasney, of Ballynela. He married a widow English, and died before 1839, without issue;  
(2) James, who went to the West Indies;
(3) Michael, who died wealthy in Jamaica; 
(1) Mary, died unmarried; 
(2) Abina, who married Dr. McDermott, and had issue two sons and two daughters;   
(3) Catherine, a nun in Presentation Convent, Cork;

(4) Margaret, second wife of — Sheridan, Esq., inspector of national schools. 
Like his younger sons, John Lomasney, of Aghern, died in the West Indies. 
James Fitzgerald of Ballymartin, near Clonmult, married, secondly, Miss Power, of Clonmult, and had a daughter, Mrs. Kennedy; and married, thirdly, Eliza O'Neill, of Ballycaheragh, and had a son William, who married Anne, daughter of James Cotter, of Castlelyons, and had an eldest son, James, who married Ellen, daughter of William Barry, of Rockville, and had a son, William Edmond Fitz​gerald, who died unmarried in Australia.
Mary, daughter of Garrett fitzThomas Barry, of Dundullerick, married Maurice Murphy, of Lismeelcunnin, gentleman. His father, according to Catherine Murphy, second wife of the writer's maternal uncle, John Murphy, of Coolahullig, alias Rocklodge, Coachford, in the county of Cork, was Captain Murphy, of Lismeelcunnin, near Kanturk, who, though a Catholic, served under Colonel Aldworth against King James II. He married Johanna Nagle, of Anakissy, and his only son, Maurice, married Mary Barry, of Dundullerick. In the penal times Lady Aldworth often drove to Lismeelcunnin to induce Maurice Murphy and his wife, Mary Barry, to allow even one of their sons to be reared a Protestant, that Lismeelcunnin might be preserved in their family, but they would not consent, and so that property was lost. The issue of the marriage of Maurice Murphy, of Lismeelcunnin, and Mary Barry, of Dundullerick, were five sons and two daughters: 
(1) John, who by his extravagance completed the ruin of the family, married, and had a son, Barry Murphy, whose daughter, Mrs. Rodgers, left a daughter married to a Dublin solicitor named, I think, Fitnam; 
(2) Maurice, who married, but died without issue; 
(3) Denis, married Miss Catherine Egan, of the Monkstown family, and had three sons and three daughters: 

(1) Barry, who died unmarried; 

(2) Denis, who married Miss Grace Noonan, and had issue Denis 
Murphy, M.D., who died in Cincinnati, and Rev. Alfred Murphy, 
S.J.; 

(3) John, who married Miss Shine, and had a son, who went to 
Cincinnati, and a daughter who died unmarried; 

(1) Catherine, who was second wife of John Murphy, of 
Coolahullig, alias Rocklodge,
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and died without issue; 
(2) Mrs. Torpy, who had many children; 
(3) Mrs. Roche; 

(4) Richard, fourth son of Maurice Murphy, of Lismeelcunnin, lived for many years with his first cousin, Richard Barry, J.P., Barry's Lodge, and died unmarried; 
(5) Barry, fifth son of Maurice Murphy, of Lismeelcunnin, died unmarried; 
(6) & (7) Dora and Johanna, the daughters of Maurice Murphy, of Lismeelcunnin, died unmarried.
Ellinor Barry, of Dundullerick, married, on the 25th of August, 1737, to Thomas Barry, of the city of Cork, merchant, must have been a daughter of Garrett fitzThomas Barry, of Dundullerick, by his first marriage; but none of the writer's aunts or other informants had ever heard of her, probably because she may have left no issue.
Bond of marriage between Thomas Barry, of Cork, and Ellinor Barry, of Dundullerick, spinster, 25th of August, 1737. "By these present let all know that we, Thomas Barry, of the city of Cork, merchant, and Edmund Barry, of Dundullerick, in the county of Cork, gentlemen, are held and firmly bound to the Reverend Father and Lord in Christ, George, Lord Bishop of Cloyne, in five hundred pounds sterling of good and lawful money of England to be paid to the same Lord Bishop or to his attorneys, heirs, or successors, to making which payment we bind us and each of us the executors and administrators of us and of each of us by himself for the whole in solidum firmly by the present, sealed with our seals.    Dated 25th day of the month of August, 1737.
"The condition of the above obligation is such that if at all times hereafter there shall not appear any canonical lett or impediment, but that the above bounden Thomas Barry may solemnize matrimony with Mrs. Ellinor Barry, of Dundullerick, and that there is no pre-contract of marriage of either of the said parties with any other, nor suit depend​ing in any court concerning the same, and that the consent of parents and friends of both parties be thereunto first had and obtained, and lastly, that the said matrimony be publickly solemnized according to the canons of the Church of Ireland. That then the present obligation to be void and of no effect, otherwise same to remain in full force and overtue in law. Thomas Barry, Edmond Barry. Signed, sealed, and delivered in the presence of Ann Hanning and James Hanning, regis​trar."
N.B.—The above Edmond Barry was the eldest son of Garrett fitzThomas Barry, of Dundullerick.
Garrett fitzThomas Barry, of Dundullerick, married, secondly, Eliza​beth daughter of Luke Coppinger, son of William Coppinger, merchant, high sheriff of the city of Cork 1687, and outlawed for high treason under King William of Orange. 
In "Pedigree of the Coppingers of Ballyvolane and Barryscourt, co. Cork by Mrs. Morgan John O'Connell, A.D.  1883," Elizabeth, daughter of Luke Coppinger, is said by mistake
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to have married Edmund Barry, of Dundullerick. He was her stepson. In that pedigree he is rightly seen lower down as "Edmund Barry, Esq., of Dundullerick and Rocklodge" (Rockville, Carrigtwohill), co. Cork, married to Johanna, daughter of John Coppinger, of Granacloyne, son of Thomas Coppinger, of Ballyvolane, elder brother of the said William Coppinger.
Marriage licence bond. "By the present let all know that we, Garrett Barry; of the parish of Templebodan, of the diocess of Cloyne, gentleman, David Barry, of the city of Cork, gentleman, and John Boyce, gentleman, are held and firmly bound, etc., in five hundred pounds sterling, etc. Dated 20th August, 1730, etc. That the above bounden Garrett Barry may solemnize matrimony with Elizabeth Coppinger, of the parish of Rathcony, in the diocese of Cork, spinster. Garrett Ba[rry], Da. Barry, Jno. Boyce."
By his marriage with Elizabeth Coppinger Garrett fitzThomas Barry had one daughter, Bridget, who married Mr. Maurice Hannigan, of Castlelyons, and had three daughters—Mary, Bridget, and Margaret, for whom their father left a considerable sum of money, which his executors, James Cotter, of Castlelyons, and O'Brien, of Kilcor, did not put to interest, but lessened year by year freely, that soon all was spent, and these ladies were penniless. Mary married a Sergeant Osbourne, and after his death, s.p., was housekeeper to her first cousin, Richard Barry, J.P., Barry's Lodge; Bridget married Daniel Buckley, carpenter, and had issue Daniel Buckley, Cork Road, Midleton; Margaret married James Nagle, of the Nagle Roe sept, and had issue:

(1) James Nagle, solicitor, Midleton, and afterwards Clerk of the Crown, Dublin, who married Miss Madden, and died without issue; 
(2) [David?] Nagle, M.D., the writer remembers himself, but not his Christian name; 
(3) William, who was in the Customs, Dungarvan; 
(1) Mary, died unmarried; 
(2) Johanna, died unmarried; 
(3) Margaret, married George Fitzgibbon, of Midleton, and had issue—David, who died unmarried, and George who married Miss Carrie Eastway, and left issue.
In the latter years of Garrett fitzThomas Barry, Dundullerick was held in secret trust for him by the Tookers of Ballindinis, Protestants, in evasion of the penal laws against Catholics. On the 8th of July, 1869, Captain R. B. Tooker, of Cork, grand master of the Orangemen of Munster, told the present writer that he Captain Tooker had heard so in his childhood from his father, and also from Colonel Beare, of whom he was heir-at-law. Captain Tooker added, as a proof of friendship between his family and that of Dundullerick, that one of the sons of his ancestor, Richard Tooker, of Mount Wakeham, now Ballindinis, who in 1712 married Elizabeth Longfield, of  Castlemary, was named  Barry James Tooker,
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and was the only James ever in the Tooker family. Captain Tooker shewed the present writer an indenture on parchment, and dated 1750, between Henry Mitchell, Esq., of Mitchellsfort, administrator of Richard Tooker, Esq., of Mount Wakeham, eldest son of John Tooker, Esq., of Ballindinis, of the first part, and John Harding, of the city of Cork, saddler, of the second part. That indenture mentioned Barry James Tooker and another, minors, sons of Richard Tooker, of Mount Wakeham, and Elizabeth Longfield, of Castlemary. Barry James Tooker died soon after 1750, having two sisters and seven brothers, none of whom left issue; but Richard Captain Tooker thought he had other documents mentioning the Barrys, but could not then find those documents. The Powers of Clonmult were another Catholic family with which his own was on friendly terms in the penal days. Patt Barry, father of the post​master of Cork, told him an additional particular, that at Dundullerick everything, even to the hounds, was held in the name of Tooker.
On the 9th of July, 1869, Miss Dora Barry, the writer's aunt, told him that "her uncle, Richard Barry, Esq., J.P., Barry's Lodge, was named Richard after his godfather, Richard Tooker (son of Richard Tooker and Elizabeth Longfield), and when young was called in the family Dickey Tucker. Richard Tooker gave his godson twenty cows, and offered to take farms on long leases for her grandfather. It was Richard Tooker that protected Dundullerick.”
All this, even to the ownership of the hounds, the present writer had heard previously in 1868 from Dr. John Barry, of Carrigtwohill, and in earlier years from many others.
Garrett fitzThomas Barry, of Dundullerick, died 1760, aged 80 years, and was succeeded at Dundullerick East by his elder son, Edmond, and at Dundullerick West, including Scrahan and Ballysalagh, by his younger son, Garrett, junior.
Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick, and Rockville, Carrig​twohill, gentleman, elder son of Garrett fitzThomas Barry, of Dundul​lerick, gentleman, was born 1712. His will is dated 30th of March, 1783, and was proved in 1784. In conversation with the present writer, 8th October, 1872, David Mulcahy, of Garrane, Carrigtwohill, farmer, who was then about eighty years old, and was always very intelligent, spoke of that Edmond Barry, of Dundullerick, as Eamann ac Garroid, that is Edmond, son of Garrett, or Edmond fitzGarrett, it being usual colloquially to use ac for mac, "a son," in such Gaelic phrases. In the foregoing marriage licence bond of 25th August, 1737, he is styled Edmond Barry, of Dundullerick, in the county of Cork, gentleman; but the mortgage registered against him and his father in March term, 1745, by Francis Healy, Esq., of the Little Island, styles them Garrett Barry, of Dun-
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dullerick, and Edmond Barry, his son, now of Ballinakilla.—Ch. M. Barry, 10th February, 1872. 
Later on, he again resided with his father at Dundullerick, and on his father's death removed to Rockville, Carrigtwohill, his own moiety of Dundullerick being then without a fitting dwellinghouse. In or about 1745 he married his stepmother's second cousin, Johanna, daughter of John Coppinger, of Granacloyne, in the county of Cork, gentleman, a younger son of Thomas Coppinger, of Ballyvolane, in the county of the city of Cork, gentleman, attainted of high treason, and outlawed for his loyalty to King James II., son of Stephen Coppinger, of Ballyvolane, gentleman, said on his tomb to have been chief of his name, son of Thomas Coppinger, sometime mayor of Cork, and described in funeral certificate as "chief of the name in the kingdom of Ireland." On the female side Mrs. Johanna Barry was descended from the Galways of Lota, and the Goulds, leading citizens of Cork, and the Meades, now Earls of Clanwilliam. She was akin to the Roches, now Barons Fermoy; the Stackpoles, the Nagles of Anakissy, etc. From her brother William is descended the present Thomas Coppinger, J.P., Midleton: see "History of the Coppingers," Manchester, 1883-4. 
By his marriage with Johanna Coppinger, Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick and Carrigtwohill, had issue seven sons and two daughters, namely, Garrett, Thomas, Edmond, David, William, James, Richard, Dora, and Maryanne, all born at Dundullerick, and all mentioned in order of male and female seniority in his will, which is as follows, extracted from her Majesty's Court of Probate:
"The District Registry at Cork.
In the name of God. Amen. I, Edmond Barry, formerly of Dundullerick, and now of Rockvill, in the county of Cork, gen., being for some time past weak in body, but of perfect mind and memory, thanks to Almighty God, and calling to mind the uncertainty of all worldly affairs, do make this my last will and testament in manner following:
Firstly, I recommend my soul to God and my body to the grave, to be interred at Lisgoold, where the remains of my father is, in such decent manner as my wife shall think proper to direct, and as to my worldly substance of what kind soever, I give and dispose off as follows: I give, leave and bequeath unto my son, Garrett Barry, his wife, and each of their children one British shilling to each; unto my son Thomas Barry, his wife, and their child, one British shilling each; unto my son Edward Barry and his daughter one British shilling each; unto my son David Barry one British shilling; unto my son William Barry and his wife, one British shilling each; unto my sons James and Richard, one British shilling to each; unto my daughter Dora and her husband, Thomas Coppinger, and their children, one British shilling to each. I give and bequeath unto my daughter Mary Ann Barry the sum of two hundred pounds sterl, which sum is to be paid her whenever she marrys
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with the consent of her mother, and no sooner. I constitute, nominate, and appoint my dearly beloved wife, Johanna, sole executrix and ad​ministratrix of this my last will and testament, to whom I give, leave, and bequeath all my worldly substance in lands, houses, leases, bills, bonds, notes, cash, household furniture, cattle of what kind soever, and all other worldly substance that I shall die possessed of or entitled to, subject nevertheless to the payment of all and every the aforesaid bequests and legacies, and the payment of all my just debts and funeral charges — revoking, annulling, and making void all former wills and bequests, rati​fying and confirming and allowing this only and no other to be my last will and testament. Given under my hand and seal in the presence of the hereunto subscribing witnesses this 30th of March, 1783—eighty-three.    Edmond Barry (seal).    Garrett Barry."
"The above last will and testament of the above-named Edmond Barry, gentleman, deceased, was on the 8th day of May, one thousand seven hundred and eighty-four, proved and approved of in the Consistorial Court of Cloyne before the Revd. Robert Berkeley, Clerk, D.D., Vicar-General of the Diocese of Cloyne, and the burthen of the execution thereof, together with administration of all and singular the goods, rights, credits, and chattels of the said deceased were granted and committed unto Johanna Barry, widow and relict of the said deceased, and sole executrix in the said will named, she being first sworn and soforth. Dated the day and year above written.    John Hanning, Regr."
At the time of his death, between the 30th of March, 1783, and the 8th of May, 1784, Edmond fitzGarrett Barry was 72 years old, according to the following statement of his granddaughter, Mrs. Mary Anne Dwyer, to her nephew, the present writer: "After my marriage [29th November, 1829], my father [James, sixth son of Edmond fitzGarrett Barry] said to me, that his own father died at the age of seventy-two, and that he himself was already that age, and had an impression that he should not live to a greater age than his father's. I told him that his mother lived to eighty-four years, and that he might live as long as she did. He died shortly afterwards, 6th July, 1830, and after his death a book was found at Rockville giving his age as seventy-one and not seventy-two." Mrs. Johanna Barry survived her husband over twenty years, and at her death left all she had to her fifth son, William Barry.
Garrett Barry, of Curraheen, Carrigtwohill, gentleman, eldest son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick, and Rockville, Carrigtwohill, gentleman, married Ellen, daughter of — Power, of Snow Hill, in the county of Waterford, a gentleman whose family was most respectable. By that marriage Garrett Barry, of Curraheen, had one son and two daughters:—Edmond, Johanna, and Ellen.      Edmond Barry, of Curra-
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heen, gentleman, only son of Garrett Barry, of Curraheen, gentleman, married Julia, daughter of Timothy McCarthy, of Kilfadimore, and aunt of Timothy McCarthy Downing, M.P. for the county of Cork. Her obituary notice in the "Cork Examiner" of the 12th of January, 1869, is: "On the 10th inst, at her lodgings, Nile Street, in this city, at the advanced age of ninety-eight years, Julia, relict of the late Edward Barry, Esq., of Curraheen, Carrigtwohill, and daughter of Tim mac Tom MacCarthy, Esq., of Kilfadimore House, county Kerry." 
By his marriage with Miss Julia McCarthy, Edmond Barry, of Curraheen, whose Christian name is Edmond, not Edward, in the will of his uncle, Richard Barry, of Barry's Lodge, had with an elder son Garrett, a younger son lost at sea, and two daughters, of whom one married — Osbourne, of Tuckey Street, Cork, and the other married, first, — Shanahan, and secondly, — O'Connor, and died s.p. Garrett Barry, inspector butter weighhouse, Cork, elder son of Edmond Barry, of Curraheen, married his first cousin, Mrs. McCarthy, widow, whose father was O'Sullivan, of Sinnagh, and whose first husband was killed in a coach accident, and whose daughter by her first marriage became a nun. Of her second marriage there was no issue. In August, 1869, Garrett Barry, retired butter inspector, told me, the present writer, that in his youth he had spent much of his time at Ahanisk with his grand-uncle, my grandfather, James Barry; he was pleased at my declaring him representative of the Dundulierick family, and called his wife's attention to it, and said that [his father's first cousins] Patt Barry, of Cork, and Garrett Barry, of Greenville, once made game of him about it; he knew comparatively little of his family's past history through having been bred in the city, but he gave me some notes regarding the Barrymores. He was then suffering from heart disease, and died not long afterwards.
Johanna, daughter of Garrett Barry, of Curraheen, gentleman, married Francis Roche, of Cork, gentleman, and had issue Andrew Roche, twice mayor of Cork, who married a daughter of Captain William Galwey, uncle to Coroner Galwey, and died s.p.
Ellen, daughter of Garrett Barry, of Curraheen, gentleman, married John Creedon, of Mount Desert, gentleman, and had issue Teddy, Joe, etc., and a daughter, who by her first husband, — Cunningham, had no issue, but by her second husband, — Nugent, had one daughter, who married — Dillon, of Newfoundland.
Thomas Barry, second son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dun​dulierick and Rockville, married Miss Bernard, and had issue a daughter, who died young.
Edmond Barry, of the city of Cork, butter weighhouse inspector, third son of Edmond Barry, of Dundulierick and Rockville, gentleman, married
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first, Miss Goold, and by her had a daughter, who married a Mr. Goold, and soon after died s.p.
Edmond Barry, butter weighhouse inspector, married, secondly, Miss Catherine Conlon, of Limerick, and by her had three sons and two daughters.
Edmond Barry, junior, of the city of Cork, gentleman, who married Miss McNamara, and had issue three daughters:

(1) Mary Anne, who married William Harrington, of the city of Cork, druggist, and had a son,William Harrington, of the city of Cork, druggist, J.P., father of Stanley Harrington, J.P., Commissioner of National Education; Wm. B. Harring​ton, Ignatius Harrington, etc.;
(2) Mary, who married John Copinger, of Peafield, county Cork, M.D., and had with other children a son, Richard John Copinger, solicitor, secretary Cork, Blackrock and Passage Railway, for whom see pedigree of the Family of Copinger in " History of the Copingers or Coppingers," where his descent is traced from Stephen Copinger, M.P. for the city of Cork, 1559, and mayor of the city of Cork, 1564, 1572.
Richard Barry, of the city of Cork, surgeon dentist, son of Edmond Barry, third son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick and Rockville, married, first, a daughter of — Galwey, of Goulaspurra, Cork, wine merchant, and secondly, Miss Mahony, and died without issue on the 14th of November, 1869, at his residence, 85 Patrick Street, Cork.
Michael Barry, of Sidney Place, Cork, butter merchant, son of Edmond Barry, third son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick and Rockville, died unmarried; and so died his sisters, Dora and Hetty.
David Barry, of Dundullerick and Dunkerron Castle, gentleman, fourth son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick and Rockville, is styled David Barry, of the city of Cork, mariner, in a lease of Blackwater, in the barony of Dunkerron, and county of Kerry, made 1785 to him by John O'Mahony, Esq., of Dromore. On the 16th of November, 1793, as David Barry, late of the city of Cork, mariner, but now of Blackwater, he got a new lease of Blackwater at a yearly rent reduced from £36 to £25 for the lives of himself [his wife], Emma Taylor, fifth daughter of Joseph Taylor, late of Dunkerron, Esq., deceased, and [his nephew] David Barry, second son of William Barry, of Rockville, in the county of Cork. In 1799 he is styled David Barry, of Dunkerron, in the county of Kerry, Esq., by his solicitor, John Barry, in a receipted bill of costs reduced before payment from £234 to £80.
In 1800 David Barry, of Dunkerron, in the barony of Dunkerron, and county of Kerry, gentleman, sublet Blackwater at £53 yearly, leaving a profit of £27 yearly. In 1808 David Barry, of Dunkerron, in the county of Kerry, gentleman, made a lease of the castle, house, and twenty acres or the lands of Dunkerron to James Magill, of Dromore, Esq., at the
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yearly rent of £100 for the natural life of J. Magill and the residue of twenty-one years, provided David Barry's present interest or any future interest of him or his should last so long. The lease to Magill gives a right to seaweed off the other part of Dunkerron, as is conveyed by Joseph Taylor to David Barry, and is reserved by said Joseph Taylor in a lease of that part of Dunkerron to Duckett Maybury, bearing date 5th of January, 1792, the total acreage of Dunkerron being 119 acres 1 rood 34 perches plantation measure, or 193 acres 2 roods English statute measure. After letting Dunkerron, he resided with his brother Richard at Barry's Lodge, Carrigtwohill, and in 1814 made a lease of a house at Dundullerick as David Barry, now of Barry's Lodge, in the barony of Barrymore, and county of Cork, and in 1815 accepted a surrender of Magill's lease of Dunkerron Castle as David Barry, Esq., of Barry's Lodge, county Cork. After the death of his brother Richard, he resided at Dundullerick West, having purchased by way of mortgage his uncle Garrett's leasehold interest in Dundullerick West and Ballysalagh, 359 acres 3 roods, and having been bequeathed the fee simple of these lands by his brother Richard. He is named David Barry, of Dundullerick, in the county of Cork, in a lease of Scrahans, a subdenomination of Dun​dullerick West, by him on the 20th of March, 1817, to John Broder, farmer. These eight documents regarding the said David Barry are in the possession of his grandson, Pierce Barry, of Dundullerick West.
Sometime between the 5th of January, 1792, and the 16th of Nov., 1793, David Barry, fourth son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dun​dullerick and Rockville, married Emma, fifth daughter of Joseph Taylor, Esq., of Dunkerron, and aunt of Thomas Taylor, M.D., to whom her son, Edmond Barry, of Dundullerick, sold his interest in Dunkerron Castle, house and lands for £2,000. For having done so he often ex​pressed regret to the present writer. Philis Taylor and Harriott Taylor, two of Mrs. Barry's sisters, long survived her. She and they ought to have had a place beside their brothers Joseph and Thomas in the Taylor pedigree in "Burke's Landed Gentry."

According to that pedigree, sup​plemented between brackets, Joseph Taylor, Esq., of Dunkerron, married Mary, daughter of Rev. Thomas Palmer, rector of Kilmore, 1689, and had a son, Joseph Taylor, Esq., of Dunkerron, who married the daughter of an Indian rajah, and had [with five daughters, of whom the fifth, Emma, married David Barry, gentleman, and Philis and Harriott died un​married] with a younger son, Thomas, father of Alfred and Emma, an elder son, Joseph Taylor, major Bengal Artillery, who married an East Indian lady, and left issue 
(1) Thomas Taylor, M.D.;
(2) Alfred, major H.I.C.S., married, and left two sons—-Adrian, J.P., and William; 
(3) David;  
(1) Mary, married to Mr. Stretton, surgeon, Dublin;  
(2) Eliza,
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married to Lieut Thomas Strange, R.N.;
(3) Emma, married, 27th December, 1825, to James Franklin Bland, Esq., of Derryquin Castle, county Kerry.
Thomas Taylor, Esq., M.D., of [Dublin, and afterwards of] Dunkerron [by purchase from his first cousin, Edmond Barry], married [his first cousin] Emma, daughter of Thomas Taylor, Esq., and left an only son, Joseph Taylor, Esq., of Dunkerron, county Kerry, J.P., who married Anne Morton Duckett, and had issue Thomas, William, Henry, Joseph, John, Richard, Alfred, Adrian, Anne, Emma.
Dunkerron Castle has passed by sale from the Taylor family to — Colomb, R.N., M.P.
By his marriage with Emma Taylor, who died in 1800, David Barry had issue two sons and one daughter:

(1) Edmond, his heir, born at Cork the 9th October, 1794; 
(2) Joseph Barry, Esq., M.D., J.P., Midleton Lodge, born at Cork 8th November, 1796, and died s.p. the 18th of September, 1860, having married Ellen, seventh daughter of Sir John Power, bart, of Eddermine House, county Wexford; marriage articles dated 19th of April, 1852; marriage portion, £10,500. 
(1) Emma, born at Cork 28th September, 1798, married Edward Davy, chemist, and had issue Edmond Davy, M.D:, married and had issue Humphry, in orders of Church of England; Henry, M.D.; Joseph, Harriott, Wilhelmina, Philis.
David Barry, of Dundullerick and Dunkerron, gentleman, died at Dundullerick on the 20th of August, 1820, and was succeeded by his elder son.
Edmond Barry, of Dundullerick and Dunkerron, gentleman, who was born at Cork on the 9th October, 1794, sold his interest in Dunkerron to his first cousin, Thomas Taylor, of Dublin, M.D., and married Sarah Isabella Creagh, daughter of Pierce Creagh, of Rockforest Lodge, gentle​man, whose mother was Sarah, daughter of Pierce Nagle, of Anakissy, gentleman, grandson of the Pierce Nagle, of Anakissy, gentleman, who was high sheriff for the county of Cork 1689, and was brother of Sir Richard Nagle, knt, M.P. for the county of Cork, and attorney-general to King James II. The settlement on intermarriage of Edmond Barry with Miss Creagh is dated 21st Nov., 1836, and recites that by indented deed of sale dated 30th June, 1807, Richard Barry, of Barry's Lodge, gentleman, bought in fee simple from William Moreland and Thomas Hammersly, of Pall Mall, Westminster, esquires, and John Anderson, of Fermoy, Esq., part of Dundullerick, containing 372 acres 1 rood 32 perches, theretofore demised to William Barry, gentleman, and that part of Dundullerick called Ballysallagh, containing 351 acres 2 roods 1 perch, theretofore demised to the said Richard Barry;   also that part of the
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lands of Gurtnamuckey theretofore demised to Thomas Andrews, all which lands said William Moreland and Thomas Hammersly had on November 9th, 1791, bought from the Right Hon. Richard Earl of Barrymore; that said Richard Barry at his death devised to his brother David the part of Dundullerick and Ballysallagh, containing 351 acres 2 roods 1 perch, charged with a sum of £500; that David at death de​vised the same lands to his eldest son, Edmond, charged with a sum of £1,000 for his son, Joseph Barry, and a sum of £400 for his daughter, Emma Barry, otherwise Davy. It further recites that Sarah Isabella Creagh has £700 Irish in her own right through a codicil to the will of her late grand-aunt, Mrs. Ann Glover, of the city of Cork, widow of John Glover, of Johnsgrove, in the county of Cork, gentleman; also £300 Irish on foot of a judgment in the court of King's Bench obtained by Catherine, widow of Cornelius O'Brien, late of Kilcor, in 1814, and assigned by her the 20th of January, 1817, to said Sarah Isabella Creagh; which sum of one thousand pounds Irish increased to one thousand pounds sterling out of trust funds mentioned in a deed between the said Pierce Creagh, his wife [Isabella Leeson, daughter of a Madrid merchant, whose wife was a Miss Donovan], the said Sarah Isabella Creagh, and her brother William, shall be paid to the said Edmond Barry on his marriage with the said Sarah Isabella Creagh as part of her fortune; that in 1807 judgment was obtained in the court of King's Bench against John Lord Carbery for a debt of two thousand pounds Irish and costs by the trustees to the marriage settlement of Catherine and Cornelius O'Brien, of which one thousand remaining due became the property of said Catherine as having survived her husband, and is now vested in Pierce Creagh, the administrator of her will, and shall be handed to said Joseph Barry, on behalf of said Edmond, as part payment of the £1,000, now through accumulation of interest £1,400, with which Dundullerick was charged for him, the rest to be paid out of the £1,000 received by Edmond in hand, Edmond Barry paying interest at 5 per cent, on this last £1,000 Irish to Isabella Creagh for life, and charging £1,500 for the younger children issue of the marriage, and £130 jointure for Sarah Isabella on Dun​dullerick, which Edmond Barry assigns to William Creagh, of Rockforest Lodge, Esq., son of the said Pierce and Isabella Creagh, and Joseph Barry, of Midleton, in the said county, M.D., brother to the said Edmond, of the third part, to have the jointure paid, and in trust for Charles Joseph Curtin, of Carrigoon House, in said county, and James Barry, of Ahanisk, esquires, of the fourth part, to see the £1,500 paid the younger children, who by Edmond Barry's will shall not have Dundullerick, and in the proportions which his will shall direct, or otherwise share and share alike.    
The issue of this marriage were:
(1) David, born 15 th September, 1839, died unmarried 16th February, 1864;
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(2) Pierce, born 2nd Nov., 1840 is unmarried; 
(3) Joseph, born 1st February, 1842, died unmarried 11th January, 1864; 
(4) Edmond, born 31st October, 1844, married Mary, only daughter of Mr. John Higgins, of Midleton, and has issue: Edmond John, born 26th March, 1873; John Joseph, born 8th December, 1884; William, born 15th June, 1886; 
(5) William, born 13th January, 1852, died at Clongowes' Wood College; 
(1) Isabella, born 23rd August, 1838, and died young; 
(2) Emma, born 11th March, 1843, and died in infancy.
Sarah Isabella, wife of Edmond Barry, of Dundullerick, gentleman, died the 18th of June, 1861, and he himself died at Dundullerick the 17th of June, 1862, and was succeeded by his eldest son.
David Barry, of Dundullerick, gentleman, who was born on the 15th September, 1839, and died unmarried on the 16th of February, 1864. He was succeeded by his next brother.
Pierce Barry, of Dundullerick, gentleman, who is the representative in the male line of the Barry Roes, Lords of Ibawne, through Redmond Bwy Barry, second son of David fitzDavid Barry, of Rahanisky, last surviving son of David Doune Barry Roe, Lord of Ibawne. His heir presumptive is his brother, Edmond Barry, of 9, St. Patrick's Terrace, Cork, gentleman, who has inherited the Glanbeg estate of his uncle, Joseph Barry, M.D., J.P.
William Barry, of Rockville, Carrigtwohill, gentleman, fifth son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick and Rockville, gentleman, according to his son, John, was born 1757, and died the 24th of January, 1824, aged sixty-seven years. He was married and had issue at the date of his father's will, 30th March, 1783. His wife was Margaret, eldest daughter of James Barry, of Desert, in the barony of Barrymore, and county of Cork, gentleman, whose will is dated 21st November, 1793, but who died the 19th of November, 1793, aged sixty-five years, according to the inscription on his tomb at Ardnagehy. Said James Barry and his brother, Robert Barry, of Glenville, are mentioned in the will of Thomas Barry, of Tignageragh, gentleman, dated 16th November, 1778, and were his first and second cousins, and were great-grandsons of Edmund Barry, of Tignegeragh, gentleman, whose will is dated 22nd April, 1675, and whose father was Richard Barry, of Kilshannig, gentleman, son of John fitzRedmond Barry, of Rathcormac, Esq., and whose wife was a daughter of Thomas Sarsfield, of Sarsfield's Court, an alderman of Cork, and a prominent Confederate Catholic in 1641. By his marriage with Margaret, eldest daughter of James Barry, of Desert, William Barry, of Rockville, had issue—
1 Edmund, who died in infancy.

2 James Barry, of Dundullerick, gentleman, born 1782, and died 1846,
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having married in 1818 Elizabeth, daughter of Edward Barry, of Kilbolane, gentleman, and had issue:

(1) William Barry, of Dundullerick, gentleman, who died unmarried 3rd  February, 1875 
(2) Edward Barry, barrister-at-law, secretary to Sir Edward Sullivan, Master of the Rolls, died unmarried 9th June, 1873; 
(1) Anna Maria, married (1860) her cousin, Philip W. Creagh, solicitor, had issue— Captain James Wm. Joseph Creagh, born 18th Sept., 1863 : Philip William Creagh, veterinary surgeon, Fermoy, born 5th July, 1866; Eliza Mary Josephine, born 18th June, 1862, died 15 th August, 1866;
(2) Margaret, died unmarried 5th October, 1893. 

3. David Barry, of Barry's Lodge, gentleman, married Julia, daughter of Counsellor Geran, of Mitchelstown, and had issue—Richard Barry, of Barry's Lodge, gentleman, famous as a gentleman rider, died unmarried, 1895; Mary, married to John Burns, of Aghern, gentle​man ; Margaret, Julia.

4.
Edmond Barry, M.D., died unmarried soon after having taken out his
degree.
5.
Richard Barry, of  Greenville,  gentleman, married  Catherine,  eldest
daughter of John Galwey, of Rocklodge, Monkstown, county Cork, and Doon, county Clare, gentleman, third son of John Galwey, of Lota, county. Cork, and Westcourt, county Kilkenny, gentleman. John Galwey, of Rocklodge, married, first, Miss Butler, who brought him the Doon estate; he married secondly, Emily, sister of Nath. Gould, of Knockraha, gentleman, and had one son, Edward, who inherited the Doon estate, and five daughters—

(1) Catherine, married to Richard Barry. Her fortune was £1,500; 
(2) Jane, married to Rev. Mr. Warren, and had issue Thomas Robert Warren, Dep. Insp. Gen. R.N., J.P.; Major John Warren, J.P., Ballyglissane, county Cork;
(3) Mary, married to Osbourne Sampaio, Portuguese Consul, Cork; 
(4) Elizabeth, married to Moore Lebarte, of Bagatelle, Clonmel; 
(5) Frances, married, first, to Justin McCarthy, s.p., and secondly, to William Henley, of Upper Downing, Kilworth. 
By his marriage with Catherine Galwey Richard Barry, of Greenville, had issue—

(1) Richard, an idiot, died aged twenty years; 
(2) John Barry, landing waiter in H. M. Customs, Cork, married Rebecca Mary Moore, daughter of Captain Samuel Moore, of Portarlington. 
Mrs. Lynch, of Youghal; 
John Barry's sisters, Emily Blackburn, of Chicago, and Mary T. Barry, appear to have written to the family giving many particulars unknown to them. The writer has seen this correspondence. The union was not a happy one, as John Barry was in bad health, and religious differences occurred eventually. John Barry joined his sister in America, and died at her house;  his
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wife joined her father in England with her children, two sons and one daughter—Peter, died unmarried; Rebecca, unmarried; Donald, married Emma, daughter of Chas. Withers, Esq., of St. Albans, Herts, and had issue—Donald, married Gertrude Mary, daughter of Thomas Hill, M.D., of Grampound, Cornwall; Frederick, unmarried; Edward Patrick, Captain 2nd Life Guards (married Margaret Russell, daughter of Frederick Stoneham, Esq., Crayford, Kent, and Martha Russell of Swanscombe Manor, Kent, and who have issue two sons, William Edward and Frederick Donal); Walter George, unmarried; Henry O'Neil, unmarried; Arthur David, unmarried; Emma, unmarried; Catherine, unmarried.
(3) Garrett Barry, of the Hon. East India Company's Navy, died unmarried; 
(4) Edward, (5) Henry, (6) Edmund—these three went with their father to Chicago, and died unmarried, so says their cousin, Major Warren;
(1) Emily, married Charles Richard Black​burn, a nephew, Major Warren says, of Chief Justice Blackburn, and has issue a son, Barry Blackburn, and two daughters. 

6. William Barry, lieut. R.N., son of William Barry, of Rockville, died unmarried.
7.
Thomas  Barry, of Rockville, gentleman,  son of William Barry,  of
Rockville, married, about the 15 th of November, 1829, Julia, daughter of Stephen Murphy, of the city of Cork, draper, and had issue—

(1) William Barry, of Rockville and Greenville, M.D., assist-surgeon H.M. 36th Regiment of foot. He married a daughter of Count Rivilioli, and died the 17th day of June, 1887. All his children by his marriage with Miss Rivilioli died in childhood except Thomas and Beatrice, and perhaps Stephen;
(2) Thomas, heir to his uncle William, died unmarried; 
(3) Stephen Barry, of Broom-field, county Cork, gentleman, a successful breeder of racehorses, who died unmarried on the 17th May, 1899; 
(1) Ada, unmarried;
(2) Mary, unmarried.
8.
Garrett Barry, of Greenville, gentleman, J.P., owner of the famous
racehorses Arthur and Waitawhile, died unmarried.
9.
Patrick Barry, of Cork, gentleman, died 1861, having married Mary Anne, daughter of Stephen Murphy, of the city of Cork, draper, and had with an elder son, Stephen Barry, of H. M. Customs, Cork, and a daughter, Kate, who both died unmarried, a younger son, William Henry Barry, of Ballyadam, gentleman, J.P., who was heir to his uncle, Henry Barry, of Ballyadam, and was for many years post​master of Cork. He married in 1857 Pauline Roche, only child of William Roche, son of Lawrence Roche, whose brother, John Roche, amassed great wealth during the French wars, and built Aghada
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House. John Roche's only daughter, married to — O'Brien, of Whitepoint, Queenstown, J.P., left a daughter, who married her cousin, William Roche, and with her husband died shortly after the birth of their only daughter, Pauline, who was entrusted to the guardianship of her uncle, Dr. O'Brien, of Liverpool, and at marriage had a fortune of £7,000. The issue of the marriage of William Henry Barry and Pauline Roche are:
(1) Henry, born 1862; 
(2) William Gerard; 
(1) Pauline; 
(2) Edith, married — Hayes, surgeon-major H. M. Army Medical Department, and has issue; 
(3) Mary, married Cecil Smith Barry, second son of Captain Richard Smith Barry, of Ballyedmond, and first cousin of the Hon. Arthur Hugh Smith Barry, P.C. [now Lord Barrymore]; 
(4) Henrietta, 
(5) Kate.
10.
John Barry, Esq., M.D., medical officer of the Carrignavar dispensary
district, and next of the Carrigtwohill dispensary district. He married Ellen, daughter of Mr. David Kearney, of Newcastle, county Tipperary, and died in December, 1879, leaving two sons and a daughter: 

(1) John, 
(2) Henry, M.D.; 
(1) Eveleen, who on the 27th December, 1872, married E. Browne Quirk, second son of Philip Quirk, Knockala House, Brombro, Cheshire; issue—Lionel Quirk, Greenville House.
11.
Henry Barry, of Ballyadam, gentleman, barony constable of Barrymore, coroner of the east riding of the county of Cork, Belgian Consul for the port of Cork, Knight of the Order of Leopold, etc., married a Miss Mary Lynch, and died on the 16th of December, 1868, without issue.
1 Johanna, the eldest daughter of William Barry, of Rockville, was born on the 1st of July, 1784, and died unmarried 1873.
2.
Ellen, second daughter of William Barry, of Rockville, married James
Fitzgerald, of Castlelyons, gentleman, and had issue an only son, William Edmond Fitzgerald, who died unmarried in Australia.
3.
Mary, third daughter of William Barry, of Rockville, died unmarried.
James Barry, of Lackabeha, alias Birch Hill, and of Ahanisk, gentle​man, sixth son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick and Rock​ville, from his great size was called in Gaelic Seamus mor; similarly his brother Richard was called Risteard mor. He was born at Dundullerick 1759, and died at Ahanisk on the 6th of July, 1830. In his father's will, dated 30th of March, 1783, he comes sixth son, and like everyone of the testator's descendants then living only comes there for a British shilling, the will being made wholly in favour of the testator's widow. He, James Barry of Birch Hill, and his brother, William Barry, of Rockville, are mentioned in the will of their father-in-law, James Barry, of Desert, gentleman, thus: " I do appoint my brother-in-law, Martin Barry, of the city of Cork, James Barry, of Birch Hill, and William Barry, of Rockville,
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my executors to this my last will, hereby revoking any former will by me made. Given under my hand and seal the 21st day of November, 1793. James Barry." He is mentioned in the will of his brother, Richard Barry, of Barry's Lodge, J.P., dated 5th July, 1817, and proved the 29th October, 1818, thus: 
"And as to and concerning my freehold estate and interest of and in the lands of Longstown and Woodstock respectively, situate in the barony of Barrymore, and county of Cork, I give, devise and bequeath the same, subject to the rents and covenants mentioned and contained in the lease under which I hold the same, unto my brother, James Barry, and his assigns for and during the term of his natural life, and from and after his decease I give and devise the same and all my estate therein unto my nephew, James Barry, youngest son of my said brother, James, his heirs, administrators and assigns." The following is his own will: 
"In the name of God. Amen. I, James Barry, of Ahanisk, in the county of Cork, gentleman, being of sound mind and memory, do become entitled to as one of the next of kin of the late Count Stackpoole, make and publish this my last will and testament. Whereas, I have already provided for my eldest son, Edmond Barry, and for my daughters, Joanna Fitzgerald and Mary Ann Dwyer, according to my abilities, I merely leave them now an equal share of any property I may have or become entitled to as one of the next of kin of the late Count Stackpoole, of France, with the rest of my unprovided children; and as to any other estate or property which I have or may be entitled to, I leave; devise and bequeath the same as follows: As to the lands of Lackabehy, in the barony of Barrymore, and county of Cork, part of which is leased to my son, Edmond Barry, at a low rent, which was his provision, I charge and incumber the same, that is my interest therein, with the yearly annuity of thirty pounds per annum for my dear wife, Abigail, during her life, by two equal half yearly payments, to be payable on every first of May and first of November, the first payment thereof to be made on whichever of such days shall next happen after my decease, the same to be paid her by my son, James, out of said lands, and for which I give her full power to destrain said lands, and to dispose of such distress according to law. And as to my estate and interest in the said lands of Lackabehy and my lands of Ahanisk, subject as aforesaid, I hereby charge and encumber them with the sum of three hundred pounds sterling, that is to provide for my three daughters unmarried, namely, Ellen, Dorothea, and Abigail Barry, a sum of one hundred pounds each to be paid thereout by my son James, with legal interest at six per cent, from the day of my death, and I direct that my son, James, shall provide for my said unmarried daughters until they are married or provided for, and the interest of their hundred pounds to go towards their clothing;  and subject to these provisions I
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leave, devise and bequeath my estate and interest in said lands of Lackabehy and Ahanisk unto my said son James Barry. I also leave and devise unto my said son, James, my estate and interest in the lands of Ballyadam, and the estate and interest in the lands of Ballyleara (which came to me by right of survivorship upon the demise of my brothers William and Richard), and which right I insist upon unto my said son, James Barry. My household furniture I give the use of to my said wife for her life, and then to go to my said son James. And as to my live stock and farming implements they are to go to my said son James. And as to any property I may be entitled to as one of the next of kin of said Count Stackpoole, I leave, devise and bequeath the same in equal proportions to and amongst all my children. And as to any other estate or property which I may be entitled to and not hereby disposed of, and particularly any money which I may be entitled to from my nephew, Garrett Barry, for overholding the lands of Longstown and Woodstock, I leave, devise and bequeath the same unto my said son, James Barry, who is my residuary legatee, and I hereby nominate and appoint Thomas Dwyer, of Midleton, and my said son, James Barry, executors of this my last will and testament. In witness whereof I have hereunto and to a duplicate hereof of the same tenor and date hereof put my hand and seal this ninth day of June in the year of Our Lord one thousand eight hundred and thirty.—James Barry. Signed, sealed, pub​lished and declared by the testator as and for his last will and testament in the presence of us, who have at his request and in his presence and in the presence of each other hereunto subscribed our names as witnesses—  James Cotter, Michael Guiry, Jeffery Bateman."
James Barry, of Birch Hill and Ahanisk, married Abigail, second of the three daughters of James Barry, of Desert, gentleman, by his first wife, Ellen Barry, who was a first or second cousin of James Barry, of Ballinaltig, gentleman, born 1732, father of the celebrated John Milner Barry, M.D. The other daughters of the said James Barry, of Desert, by his first wife, were Margaret, mentioned already as wife of William Barry, of Rockville, and Mary, who married a Mr. Riordan, of Cork, and died s. p. By his second wife, Ellen, daughter of David Barry, of Couragh, James Barry, of Desert, had many sons, of whom the youngest was Robert Barry, of Desert, and subsequently of Ballinacurra, merchant and shipowner, within the writer's memory. In the writer's possession is a notebook bound with a pocket almanac of the year 1763, in which James Barry, of Birch Hill and Ahanisk, has entered the birth of his eldest son and the age of his wife and her sister Mary, thus: Ned, born Friday, 7 May, 1790; christened 13th; godfather and mother, William Barry and Joanna Barry.
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Abigail, born 11th. February, 1766; Mary, born 23 March, 1768.
Abigail Barry married, first, James Cotter, of Castlelyons. In the Catholic marriage register of the united parishes of Rathcormac and Gortroe, which goes back to 1770, the entry of that marriage is as follows: 
"A.D. 1783, Feb. 23. Conjunxit T. D. Simon Quin, Jacobum Cotter, de Castlelyons, et Abigalem Barry, de Desart, obtenda dispensatione super Bannis, presentibus Jacobo Cotter, Jacobo Barry et Patritio Barry. The issue of that marriage was an only son, James Cotter, clerk of the Midleton Union, who was born 1784, and died 1867, at his home at Carrigtwohill. By his wife, Penelope, eldest daughter of Thomas Barry, M.D., of Moghera, Castlelyons, he had three sons and two daughters:
(1) David,  died unmarried;   
(2) William, died unmarried;
(3) Patrick, clerk of Midleton Union in succession to his father, died unmarried; 
(1) Abigail, married David Sisk, and with him went to the United States of America; 
(2) Elizabeth, married her second cousin, James David Barry, in America. 
James Cotter, married to Abigail Barry, of Desert, died on 17 March, 1784. His widow, who survived until the 17 March, 1833, married, secondly, 1789, James Barry, sixth son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick and Rockville. The issue of that marriage were:
(1) Edmond, Barry, of Birch Hill and Midleton, gentleman, who was born the 7th of May, 1790, and died October 1853, having married, on the 7 March, 1832, Mary Anne, daughter of Maurice John Murphy, of Clontead, in the barony of Muskry and county of Cork. She was born on St. Swithin's Day, 1808, died the 3rd of February, 1880, and was interred in her brother John's tomb in Coachford Catholic churchyard. 
Edmond Barry's surviving issue of that marriage were 
(1) Margaret Barry, born August 6th, 1834, died unmarried July 13th, 1876; 
(2) Edmond Barry, born 7th March, 1837, parish priest of Rathcormac, M.R.I.A., V.P.R.S.A.I., compiler of this Historical and Genealogical Account of the Barry Family; 
(3) James Barry, M.D., medical officer Carrigtwohill Dispensary District; a retired surgeon-major HM.A.M.D.; served in England, Ireland, Northern India, Central America, and the West Coast of Africa; is a J.P. for British Honduras. He married, in 1870, Alice, daughter of James Edward Marshall, whose father was rector of Athlone. The issue of Dr. Barry by his marriage are :
(1) James Barry, Licentiate in Medicine and Surgery, medical officer Rathcormac Dispensary District, bom 1st May, 1871; 

(2) Edmond Barry, of Kildinan, born 15th April, 1872; 

(3) Joseph Barry, born Feb, 1876;
(4) Henry, etc.

James Barry, junior, of Ahanisk, and subsequently of Glandore and Skibbereen, gentleman, second son of James Barry, senior, of Birch Hill and Ahanisk, married Sarah, eldest daughter of James Curtain, of Carri-
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goon, gentleman, and his wife, Teresa, second daughter of William Creagh, of Oldtown, gentleman, and his wife, Sarah, daughter of Pierce Nagle, of Anakissy, gentleman, and relict of Edward Nagle of Cloghev Castle, gentleman. 
In Gaelic, just as James Barry, senior, of Ahanisk, was known as Seamus Mor, "Big James," so James Barry, junior, of Ahanisk, was known as Seamus Leathan, "Broad James." He mis​managed his property, and died without issue, 1863, aged 71. His wife predeceased him.
Richard, third son of James Barry, senior, of Birch Hill and Ahanisk, died in infancy.
Ellen, eldest daughter of James Barry, senior, of Birch Hill and Aha​nisk, died unmarried.
Johanna, second daughter of James Barry, senior, of Birch Hill and Ahanisk, married Richard Fitzgerald, of Tallow, gentleman, only son of Dr. Maurice Fitzgerald, of Killeagh, younger son of Richard Fitzgerald, of Castlerichard, representative of the Fitzgeralds of Castlemartyr, Seneschals of Imokilly. Issue:
(1) Maurice Fitzgerald, manager Munster Bank, Midleton, married Mary, only child of S. Creagh, of Limerick; issue three daughters and one son, Richard Fitzgerald, medical officer Walshtownmore Dispensary District, representative of the Seneschals of Imokilly, born 24th August, 1868; 
(2) James, married, and has issue in Australia; 
(3) Richard, married, and has issue in Australia; 
(4) Edmond, married, and has issue in Australia ; 
(1) Mary Anne, unmarried.
Dora, third daughter of James Barry, senior, of Birch Hill and Aha​nisk, died unmarried.
Margaret, fourth daughter of James Barry, senior, of Birch Hill and Ahanisk, died an infant.
Mary Anne, fifth daughter of James Barry, senior, of Birch Hill and Ahanisk, married, on the 29th of November, 1829, Thomas Dwyer, of the Brewery, Midleton. They died without issue, he in March, 1839, and she in December, 1879.
Abina, sixth daughter of James Barry, senior, of Birch Hill and Ahanisk, married Con O'Neill, gentleman, and died without issue.
Richard Barry, of Barry's Lodge, gentleman, J.P., youngest son of Edmond fitzGarrett Barry, of Dundullerick and Rockville, gentleman. He was named Richard after his godfather, Richard Tooker, a Protestant, who, in evasion of the penal laws against Catholics, held Dundullerick in secret trust for Richard Barry's grandfather, Garrett Barry, a Catholic. In his youth Richard Barry was in the office of the great wine merchant, Sampeio, and spent much time at Lisbon; afterwards he bought corn extensively at Barry's Lodge, at first called Barley Lodge. He got a large fortune with his wife, Honora, daughter of Garrett fitzThomas
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Barry, gentleman, a first and second cousin and legatee of Francis Barry, of Tignegeragh, gentleman. Richard Barry's wife was a first cousin of the wives of his brothers, William and James. John Barry, an uncle of these three ladies, died without issue and intestate in Spain, and his wealth, amounting to many thousand pounds, was distributed amongst his next of kin, and much of it came to these three ladies.
The date of the last will of the said Richard Barry was the fifth day of July, 1817. Administration to that will was taken out on 2nd day of October, 1818.
Dora, eldest daughter of Edmond Barry, of Rockville and Dundullerick, gentleman, married Thomas Coppinger, of Barry's Court, gentleman (see Coppinger pedigrees), who, after his marriage, resided at Rossmore, and had issue:—
(1) Edmond Coppinger, of Rossmore, gentleman; 
(2) William Coppinger, of county Waterford, gent.; 
(3) John Coppinger, of Midleton, brewer; 
(4) Joseph Coppinger, of Midleton, brewer; 
(1) Johanna, married Stephen J. Coppinger, of Midleton, gentle​man, and was grandmother of the present Thomas Coppinger, of Midleton, gentleman, J.P.
Mary Anne, second daughter of Edmond Barry, of Rockville and Dundullerick, gentleman, married (about 1784) Philip Barry, of Ballynahina, gentleman, and had issue a daughter, Mary Anne, who married James Creagh, of Ballygriffin, gentleman, and was mother of the present Philip W. Creagh, of Dundullerick, gentleman, J.P.
The junior branch of the Dundullerick family is descended from Thomas Barry, a younger son of Thomas FitzEdmond Barry, of Dundullerick. The said Thomas FitzThomas Barry married a Miss Davis, and was father of David Barry, of Hightown and Cronovan, who married a Miss Daly, of Desert, and thereby had four sons:
(1) Thomas Barry, M.D.; 
(2) Garrett Barry, M.D.; 
(3) Edmond, an apothecary, and 
(4) James, who died unmarried. 

First, then, Dr. Thomas Barry, eldest son of David Barry, of Cronovan, lived at Mohera, Castlelyons, and by his first wife, Grace, sister of Pierce Power, of Clonmult, he had five sons and seven daughters—

(1) David, 

(2) Thomas, 

(3) Pierce, 

(4) Garrett, 

(5) Edmond, 

only the eldest of whom, Dr. Thomas, left issue. 
The daughters were:
(1) Pennie, wife of James Cotter, of Carrigtwohill, gentleman; 
(2) Mary, wife of a Mr. Lane, of Cloyne; 
(3) Grace, married to a Mr. Riordan; 
(4) Ann, married to William Fitzgerald; 
(5) Elizabeth, married to a Mr. Power; 
(6) Margaret; 
(7) Nano. 

Dr. Thomas Barry, of Mohera, married, secondly, a Miss Pierd, of Cooleabbey, and had issue a daughter, Rose Ellen.
David Barry, M.D., Fermoy, eldest son of Thomas Barry, M.D., Mohera, married  Mary Peacock-Cook-Collis,  of Castle Cook, and had
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issue—(1) Thomas D. Barry, who married Jeanette, only child of Captain Smith, H. M. Royal Waggon Train, of Pwllinegen, Monmouthshire, and had issue:
(1) Edmond H. W. Barry, clerk in Orders, unmarried; 
(2) Garrett James, married, and had four daughters, one of whom is still living; 
(3) Thomas David Collis, surgeon-captain, who married and had issue, Thomas and Denis.

Thomas D. Barry has three daughters:

(1) Jeanette, married to — Linton; 
(2) Alice Mary; 
(3) Edith Collis.
William, second son of David Barry, M.D., Fermoy, died in child​hood. The third son, David T. Barry, M.A., clerk in Orders, Fischely Rectory, Norwich, married Anne, daughter of Surgeon-Captain McKee, and had issue:
(1) William Russell, B.A., Judge B.S.C., Allahabad; 
(2) David, second son, married his cousin, Mary Dounton; 
(3) Rev. George Duncan, B.A., married a daughter of Commander Reid, R.N., and has issue a son. 
(4) The fourth son of Dr. David Barry, Fermoy, Zachary, D.D., clerk in Orders, married Elizabeth, daughter of Captain Caleb Robertson, and had issue:
(1) Collis, married; 
(2) Caleb Robertson, married; 
(3) Fred, died unmarried; 
(4) Arthur Edmond, married; 
(5) Hugh.
Dr. Garrett Barry, second son of David Barry, of Hightown and Cronovan, has now no extant issue. Edmond, third son of David Barry, or Hightown and Cronovan, married a sister of Dr. Geran, of Kilworth, and had issue David, John, Garrett, Matthew, Anne, and Mary. David married and had a numerous family.
THE END.
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